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ОТ РЕДАКТОРА

Във вторник Доналд Тръмп и неговото же-
лание да бъде диктатор от ден едно или само 
в ден едно (зависи от интерпретацията на 
неговите думи по време на кампанията) се 
сблъскаха с реалността.

Президентът се опита да тества лимита на 
своите правомощия с указ, който временно да 
спре плащанията по всички федерални помощи 
като програмата „Храна на колела“, която доста-
вя храна на възрастни хора в нужда или помо-
щите за жилища за хора с ниски доходи. Указът 
му, изглежда написан набързо, доведе до хаос 
и засили страховете от диктаторски режим.

Като се опитва да замрази заемите и без-
възмездните средства и да ги приведе в съ-
ответствие с приоритетите си, изложени в 
множество изпълнителни актове, Тръмп се 
опитва да пренасочи или спре вече отпусна-
то от Конгреса финансиране. А това е наруше-
ние на закона. Конституцията дава правото на 
Конгреса да реши как и за какво да бъдат хар-
чени парите. Изпълнителната власт, която се 
оглавява от президента, изпълнява решения-
та на законодателната.

Спечелването на избори не дава право на 
президента просто да пренебрегва закона – 
всъщност само преди 9 дни Тръмп се закле 
да го спазва. Той има възможност да пише и 
предлага нови закони, но не може просто да 
пренебрегва тези, които са вече в сила.

Подобно пренебрежение към закона проли-
ча и при незабавното уволнение от страна на 
президента на прокурорите в Министерство-
то на правосъдието, които го разследваха при 
бившия специален прокурор Джак Смит. Ка-
риерните прокурори не са политически на-
значения и следователно се ползват със за-
щитата на държавната служба, която урежда 
условията на тяхната работа. 

Следвайки същия принцип за човек над за-
кона и Конституцията Тръмп уволни и пове-
че от дузина служители, които наблюдават 
вътрешността на правителствените агенции. 
Законът изисква от Тръмп да уведоми Кон-
греса за подобни уволнения с 30-дневно пре-
дизвестие, което той отказа да направи. Ня-
кои негови съветници казват, че този закон е 
противо-конституционален.

Независимо какво казва Тръмп или негови-
те съветници по телевизиите, те не са крале и 
не могат да решават какво е конституционно. 
Ако го правеха, системата на демократичното 
управление на САЩ щеше да се срине.

Всъщност хаосът от вторник беше в ярък 
контраст с добре планираната и методична пър-
ва седмица след встъпването му в длъжност.

Но най-същественото е, че драмата постави 

началото на съдбоносна правна битка за об-
хвата на президентските правомощия и раз-
делението на властите и почти сигурно ще се 
озове във Върховния съд.

Преди да спре парите за федерална програ-
ми, от които по-често се възползват жителите 
на републиканските щати, той направи поре-
дица ходове, които изглеждаха най-малкото 
като отмъщение, а в по-лошия случай като 
опит за диктатура.

Тръмп свали охраната на хора, които го 
критикуваха през годините – като неговият 
съветник по националната сигурност Джон 
Болтън, срещу когото има данни, че Иран гот-
вят план за покушение. Портретът на генерал 
Марк Майли, който беше шеф на обединено-
то командване в първата администрация на 
Тръмп, е свален от стените в Пентагона. Сва-
лена и неговата охрана. Както и тази на д-р 
Антъни Фаучи, чийто живот е под заплаха 
след хилядите лъжи и конспирации на Тръмп 
и неговите поддръжници по отношение на 
пандемията и ваксините.

Новият президент се опита да пренапише 
Конституцията и да отмени 14-тата поправ-
ка на Конституцията, която дава право на 
всички деца, родени на територията на САЩ, 
американско гражданство. Този указ, както и 
вторнишкия, бяха незабавно спрени от съда.

Всички тези действия директно отразяват 
възгледите на Тръмп, че президентството има 
почти неограничена власт и той може просто 
да реши кое е законно и кое не. Всички тези 
действия и думите на Тръмп ясно показват, че 
той той възнамерява да използва президент-
ските правомощия до краен предел. А пове-
чето от тези действия ще приключат в съда. 
Явно Тръмп и ко. се надяват, че  консерватив-
ния Върховен съд да разшири още повече об-
хвата на президентските правомощия.

Съвкупността от президент, който вярва 
в собствената си неограничена власт, и не-
отдавнашното отслабване на ограничения-
та пред изпълнителната власт (от Върховния 
съд) предполагат, че той може да стигне да-
леч от целта си. В края на краищата основни-
те механизми за контрол на президентското 
господство - Конгресът и съдилищата - ак-
тивно го подкрепят. И това е дефиницията на 
диктатура и тоталитаризъм. 

А за тези, които се радват, че Тръмп прави 
това, да не забравят, че следващият прези-
дент може да не им хареса, но и той може да 
се възползва от неограничената власт, която 
сегашният ще извоюва.

Ясен
yasen@bgvoice.com

Тръмп тества лимита 
на своите правомощия

https://www.facebook.com/milanabash78
https://taniasells.com/IDX/70-W-Burton-PL-805-Chicago-IL-60610/10887394_MLSNI/0005604
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Точно както предвиждаше "Проект 2025" 
за ултраконсервативно управление с неогра-
ничена власт за президента, Доналд Тръмп 
подготвя указ, с който евентуално ще заличи 
Министерството на образованието, а в кратко-
срочен план ще го обезсили. За пълното за-
криване на министреството е нужно решение 
на Конгреса, което изглежда трудно, ако не и 
невъзможно. Въпреки това републиканците 
вече са внсели законопроект,  с който минис-
терството се закрива.

Тръмп ще нареди на новия министър на 
образованието да създаде план за закрива-
нето на министерството чрез укази и изпъл-
нителни заповеди. Проекто-указът признава, 
че само Конгресът може да закрие министер-
ството, и вместо това насочва ведомството да 
започне да се смалява, казват източници на 
The Washington Post.   

И без указа това вече се случва. Админи-
страцията на Тръмп се опитва да намали ра-
ботната сила, като пуска десетки служители в 
административен отпуск и 

оказва натиск върху
служителите да напуснат
доброволно
Около 20 души от „Департамента за прави-

телствена ефективност“ на Елон Мъск, извес-
тен като DOGE, са започнали да работят въ-
тре в Министерството на образованието, като 
се стремят да намалят разходите и персонала, 
според трима души, запознати със ситуацията, 
и документи, получени от The Washington Post.

Според хората поне някои служители на 
DOGE са получили достъп до множество 
чувствителни вътрешни системи, включител-
но набор от данни за финансова помощ, който 
съдържа лична информация за милиони сту-

денти, записани във федералната програма 
за студентска помощ.

Проверката на DOGE, която започна ми-
налата седмица, е прелюдия към по-дра-
матично усилие за изпълнение на едно от 
обещанията на Тръмп от предизборната му 
кампания - пълното премахване на Минис-
терството на образованието.

Служител на Белия дом потвърди, че той се 
подготвя за указ по-късно този месец, които 
ще изпълнят обещанието на Тръмп от кампа-
нията за съкращаване на министерството.

Някои републиканци твърдят, че би било по-
добре да се изчака, докато избраната от Тръмп 
за министър на образованието Линда Макмеън 
се яви пред Сената за изслушване за утвър-
ждаването й. Насрочването се забави, тъй като 
службата за правителствена етика преглежда 
документите й, каза съветник в Сената.

Очакваният указ няма да закрие агенцията, 
тъй като и в двете партии има широко съгла-
сие, че за това ще са необходими действия на 
Конгреса, казват запознатите. Министерство-
то на образованието е 

създадено от Конгреса
и само той може да го
премахне
Според хора от двете партии такова дейст-

вие на Конгреса е малко вероятно. Законода-
телството ще изисква супермнозинство от 60 
гласа в Сената, което означава, че поне седем 
демократи ще трябва да подкрепят плана, 
което според наблюдатели е немислимо.

През 2023 г. гласуването в Камарата на 

представителите за премахване на минис-
терството, разглеждано като поправка към 
законопроект за родителските права, съ-
бра 161 гласа „за“, но 60 републиканци се 
присъединиха към всички демократи, кои-
то гласуваха „против“. Законопроектът беше 
отхвърлен.

„Не бих се надявал, че закриването на отде-
ла ще стане закон“, заяви в интервю миналия 
месец републиканецът Тим Уолбърг (Р-Мичи-
ган), председател на комисията по образова-
ние в Камарата на представителите. Той за-
яви, че подкрепя закриването на агенцията, 
но че подобен план няма достатъчна подкре-
па в Сената, така че подобно законодателство 
няма да бъде негов „най-висок приоритет“, 
ако липсва план от страна на Тръмп за прид-
вижване на законопроекта.

„Така че междувременно“, каза Уолбърг, 
„усилията ми ще бъдат насочени към намира-
не на всякакви средства, чрез които да обез-
силим Министерството на образованието“.

Очаква се заповедта да нареди на Минис-
терството на образованието да разработи 
законодателен план, който да представи на 
Конгреса. Но тя също така ще инструктира 
министерството да изготви 

план за намаляване на
персонала и функциите му
Не е ясно колко подробна ще бъде запове-

дта, но информирани лица и други, които сле-
дят отблизо Министерството на образование-
то, заявиха, че очакват агенцията да се опита 
да прехвърли различни функции към други 

Президентът се готви 
да го направи с укази, 
а републиканците 
внесоха закон в 
Конгреса

САЩ

Тръмп се готви да 
закрие Министерството 
на образованието

ЯСЕН ДАРАКОВ
yasen@bgvoice.com

Сн.: Pixabay
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федерални отдели. В „Проект 2025“, консер-
вативния план за втория мандат на Тръмп, 
подробно е описано къде биха могли да се 
разположат различните части на министер-
ството, ако то бъде закрито.

Например "Проект 2025“ препоръча про-
грамата за студентски заеми да премине към 
Министерството на финансите, а прилагането 
на гражданските права - към Министерството 
на правосъдието.

Но дори и тези стъпки ще изискват дейст-
вия от страна на Конгреса, смятат експертите. 
Законът от 1979 г., с който е създаден депар-
таментът, уточнява, че агенцията „включва“ 
много от основните си отговорности, включи-
телно Службата за граждански права и Служ-
бата за начално и средно образование.

Отделен закон, Законът за висшето образо-
вание, определя, че федералната служба за 
студентска помощ се помещава в Министер-
ството на образованието. В миналото е имало 
известен двупартиен интерес към премества-
нето на някои от тези функции извън минис-
терството, но не е ясно дали демократите ще 
се съгласят в тази обстановка.

Тръмп и екипът му вероятно разбират, че 
няма да успеят да разкъсат Министерството 

на образованието на парчета с изпълнителна 
заповед - казва Майкъл Петрили, президент 
на Института „Томас Б. Фордъм“, консервати-
вен мозъчен тръст. Но според него този ход 
ще зарадва базата на Тръмп и 

ще изпита границите на
президентската власт
„Интересно ще бъде, ако той нареди части 

от департамента да бъдат преместени в други 
агенции в нарушение на законите“, каза Пе-
трили. „Тогава това ще бъде тест и ще видим 
какво ще се случи в съдилищата.“

Националната мрежа за правна защита на 
студентите, група за защита на правата на 
студентите, вече проучва възможностите за 
оспорване на всяко усилие за премахване на 
агенцията.

„Ефективното закриване на Министерство-
то на образованието чрез укази или масови 
уволнения е рецепта за хаос, който ще на-
руши живота на учениците в цялата страна“, 
казва Аарон Амент, бивш служител на адми-
нистрацията на Обама, който е президент на 
групата. „Опитът да се направи това без Кон-
греса е не само недалновиден, но и незаконен 
и противоконституционен.“

Все пак Петрили обърна внимание на про-
дължаващата сага в USAID, която Тръмп - ра-
ботейки чрез Мъск - на практика закри и сля с 
Държавния департамент през уикенда.

„Той не може да направи това сам. Той всъщ-
ност не може да ликвидира Министерството на 
образованието“, каза Петрили. „Но в момента 
всичко виси във въздуха. ... Това бяха дезори-
ентиращи няколко дни, така че кой знае?“

Закриването на министерството е дългого-
дишна цел на републиканците от създаването 
му през 1979 г. насам. По време на кампани-
ята си Тръмп неведнъж обещаваше да „вър-
не“ отговорността за образованието на щати-
те - подвеждащо мнение, повтаряно от много 
други кандидати на ООП. (Щатите и училищ-
ните райони, а не федералното правителство, 
управляват държавните училища.)

Отделът управлява федерални програми за 
безвъзмездни средства, включително програ-
мата „Title I“ на стойност 18,4 млрд. долара, 
която осигурява допълнително финансиране 
на училища в райони с висока бедност

както и програмата на
стойност 15,5 млрд. долара
която помага за покриване на разходите 

за образование на ученици с увреждания. 
Министерството също така контролира фе-
дералната програма за студентски заеми на 
стойност 1,6 трилиона долара и определя 
правилата за това какво трябва да правят ко-
лежите, за да участват в нея.

Агенцията е натоварена и с прилагането на 
законите за гражданските права, които забра-
няват дискриминацията в училищата, финан-
сирани от федералния бюджет, въз основа на 
раса, пол и други фактори. Изпълнителни-
те заповеди, подписани след встъпването в 
длъжност на Тръмп, предполагат, че минис-
терството ще използва правомощията си да 
отказва федерално финансиране на училища, 
които преподават определени неща за расата 
и пола. Още тази седмица се очаква друга из-
пълнителна заповед, с която се забранява на 
транссексуалните момичета и жени да се със-
тезават в женски спортни отбори.

Американците имат смесени и партийни 
възгледи за Министерството на образование-
то, според проучване от 2024 г., проведено 
от изследователския център Pew. То устано-

ви, че 44% имат благоприятни възгледи за ве-
домството, а 45% - неблагоприятни. Но сред 
републиканците и тези, които клонят към ре-
публиканците, 64% гледат неблагоприятно на 
агенцията, в сравнение с 26% от демократите 
и тези, които клонят към демократите.

Движенията за закриване на министерство-
то със сигурност ще предизвикат широка опо-
зиция.

„Родителите не искат повече хаос“, казва 
Кери Родригес, председател на Националния 
родителски съюз. „Искаме лидери, които да 
укрепят училищата, да защитят икономиката 
ни и да спрат да третират бъдещето на децата 
ни като реквизит в политически спектакъл.“

Доналд Кетъл, почетен професор в Учи-
лището по публична политика към Универ-
ситета на Мериленд, постави въпроса дали 
републиканците в Конгреса ще изразходват 
политическия капитал за разпускане на ми-
нистерството, когато са натоварени със зада-
чата да изпълняват толкова много други ас-
пекти от програмата на Тръмп, особено 

удължаването на данъчните
му облекчения от 2017 г.
Според него разформироването на Минис-

терството на образованието ще предложи 
малко спестявания, които да компенсират на-
маляването на данъците, което до голяма сте-
пен обезсмисля усилията.

„Готов ли е председателят на Камарата на 
представителите да инвестира политически 
капитал, за да не спести никакви пари, просто 
да размести кутиите и да покаже много мал-
ко, освен че ще каже, че отделът е премах-
нат?“ Кетъл каза.

Доналд К. Шърман, изпълнителен директор 
и главен съветник на групата за правна защита 
„Граждани за отговорност и етика във Вашинг-
тон“, заяви, че Тръмп може да отслаби отде-
ла, без да премести нито една функция. Спо-
ред него изтласкването на висши служители, 
намаляването на бюджетите и уволнението на 
главния инспектор на отдела могат да превър-
нат агенцията в черупка на предишното й аз.

„Тръмп вече направи много, за да отсла-
би министерството“, каза Шърман. „Хората 
са деморализирани. Те са гонени с крайната 
цел да се унищожи един важен клон на пра-
вителството“.

САЩ
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Шестима са арестуваните криминално про-
явени българи в САЩ без легален статут за 
фискалната 2024 година, показват новите 
данни на имиграционната полиция ICE. За по-
следните четири години арестуваните бълга-
ри са общо 29. Това е в рамките на данните за 
повечето балкански държави с изключение 
на Румъния , Босна и Херцеговина и Турция. 
От 2021 до 2024 г. имиграционната полиция 

е арестувала 1 919 румънски граждани с про-
винения в САЩ и 138 – турци, 113 - босненци. 
За останалите страни от Балканите данните 
сочат:  Албания – 60, Сърбия – 26, Р Северна 
Македония – 25, Гърция – 20,  Хърватска – 16.

Въпреки значителният брой арестувани 
румънци, страната им от тази година влиза 
в програмата за безвизово пътуване до САЩ.

Общо ICE са арестували малко над 113 000 
души за миналата година. Това са хора с кри-
минални присъди или обвинения или такива, 

които са нарушили имиграционния си статус 
– надстоени визи, повторно влизане след де-
портация и др. 

За миналата година депортираните бълга-
ри са били едва двама, а общо за последни-
те четири фискални години (2021-2024) – 20. 
Ето данните за депортациите и за останалите 
балкански държави за последните 4 години -  
Румъния - 1370, Турция – 547, Албания – 85, 
Босна и Херцеговина – 58, Сърбия – 31, Хър-
ватска – 26, Р Северна Македония – 17.

От друг документ на имиграционната поли-
ция става ясно, че към края на ноември м.г. 
в САЩ има 727 българи, които са обявени за 
депортация (final order of removal), но не са 
арестувани. Обикновено това са хора без кри-
минално минало, но които не са успели да си 
уредят имиграционния статут в САЩ. Общо 
в страната това са близо милион и половина 
души (1 445 549). За сравнение с останалите 
балкански държави -  Румъния – 4 445, Тур-
ция – 3 103, Албания – 1 874, Р Северна Маке-

дония – 341, Босна и Херцеговина – 166, Хър-
ватска – 126, Сърбия – 50.

Традиционно американските власти се фо-
кусират да арестуват и депортират имигранти 
без статут, които са нарушили закона и пред-
ставляват заплаха за сигурността. От начало-
то на втория мандат на Доналд Тръмп тези 
арести станаха доста публични като от адми-
нистрацията разпространяват ежедневно ви-
деа и снимки на арестите и избирателно пус-
кат информация за арестувани престъпници 
без легален статут в САЩ. 

Масовите депортации на
Тръмп все още не са се 
появили, но не и ПР акциите
на президента, който е бивша риалити звез-

да, са факт. Среднодневната бройка на арести-
те е съпоставима с тази през различни пери-
оди при управлението на Барак Обама. Много 
от арестуваните не са криминално проявени, а 
хиляди са освободени защото имиграционните 
арести нямат достатъчно капацитет.

Това е доста далеч от  „най-мащабната про-
грама за депортиране в американската исто-
рия“, която Тръмп обеща да стартира още в 
първия ден на управлението си.

През първия си мандат Тръмп депортира 
3,13 милиона души - по-малко от Барак Оба-
ма за първите му 4 години (3,16 милиона) и 
от Джо Байдън (4,44 милиона). За сметка на 
това успя да намали легалната имиграция с 
близо 60% и увеличи драстично времето за 
обработка на различните молби пред имигра-
ционните служби в САЩ (USCIS).

САЩ

Your Business Deserves More

1 % 
3 % 
5 % 

on balances $10,000 - $50,000
on balances $50,000 
on ICS Sweep balances above $250,000 1

•
•
•

More Interest.

 Visit BankFinancial.com
 or call us at 1.833.894.6999

Get more with our Integrated Business Checking*

More Protection.
Full FDIC coverage for balances above $250,000 with automatic 
sweeps into our Insured Cash Sweep (ICS) Account.1

*Annual Percentage Yield (APY) is tiered and earned on all balances at or below each respective tier. An APY of 0% will be applied 
to balances below $10,000. The APY is accurate as of 10/24/24 and is subject to change. Minimum balance to open is $500. 1. 
Requires a Cash Manager sweep to the Integrated Business Checking ICS Sweep account. 5.00% APY tier applies only for ICS sweep 
balances from $250,000 and $3 Million; a 3.00% APY will apply for balances above $3 Million. Balances above $250,000 require ICS 
Account to access full FDIC coverage.

Шестима арестувани, двама 
депортирани криминални 
българи за 2024 г. в САЩ
Над 700 наши 
сънародници са с 
последна заповед за 
депортация

ЯСЕН ДАРАКОВ
yasen@bgvoice.com

Сн.: ICE
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За първи път в САЩ е открит потенциално 
смъртоносен вирус. Учените идентифицираха 
вируса Кемп Хил при свраки в Алабама, кое-
то породи опасения, че той може да достигне 
до хората чрез животинте и да предизвика по-
тенциално широко разпространена епидемия.

Вирусът на Кемп Хил принадлежи към се-
мейство патогени, наречени хенипавируси, 
сред които е и вирусът Нипа - пренасян от при-
лепи вирус, който убива до 70 % от хората, кои-
то заразява. Вирусът на Кемп Хил обаче никога 
не е регистриран при хора и учените не знаят 
какви са симптомите и каква е смъртността.  

Най-близкият до Кемп Хил вирус, който е 
заразявал хора, е вирусът Лангя, който се е 
прехвърлил от свраки на хора в Китай. Той 
причинява 

треска, умора, кашлица,
мускулни болки
чернодробна дисфункция и увреждане на 

бъбреците. 
Д-р Рис Пари от Университета на Куин-

сланд, който потвърди наличието на вируса 
при алабамските рисове, заяви: „Това показ-
ва, че може да се случи предаване на вируса 
от рисове на хора.

„Откриването на птичия грип в Северна 
Америка е от голямо значение, тъй като пред-
полага, че тези вируси може да са по-разпрос-
транени в световен мащаб, отколкото се смя-
таше досега“.

Изследователите са обезпокоени и пишат 
в нов доклад, че „предвид високия процент 
на смъртност, свързан с кокошия вирус“, от-
криването на вируса Кемп Хил в Северна Аме-
рика „поражда опасения относно минали и 
потенциални бъдещи случаи на разпростра-
нение“. Въпреки това, те също така казват, че 
са необходими допълнителни изследвания, 
за да се определи дали 

вирусът на Кемп Хил
застрашава хората
Д-р Пари казва: „Хенипавирусите са при-

чинявали сериозни заболявания и смърт при 
хора и животни в други региони. „Един от 
най-опасните е вирусът Хендра, който за пър-
ви път е открит в Бризбейн, Австралия, и при 
който смъртността е 70 %. Друг пример е виру-
сът Нипа, при който е регистрирана смъртност 
между 40 и 75 % при епидемии в Югоизточна 
Азия, включително в Малайзия и Бангладеш.

Вирусите Хендра и Нипа могат да причинят 
грип и симптоми на респираторен дистрес, 
включително пневмония. Вирусът Хендра 
може да доведе до тежко възпаление на глав-
ния и гръбначния мозък, гърчове, объркване 
и кома. Вирусът Нипах също може да причи-
ни припадъци, както и възпаление на мозъка, 
дезориентация, объркване и кома в рамките 
на само 24 часа.

И за двата вируса няма
специфично лечение
Австралийските прилепи са типичните гос-

топриемници на вируса на Кемп Хил, но от-

криването на вируса за първи път в север-
ноамерикански бозайник може да промени 
досегашните схващания за начина на раз-
пространение на вируса, казват учените.

Това откритие предполага, че вирусът на 
Кемп Хил е по-широко разпространен в гео-
графски план, отколкото учените са смятали 
досега, и че той е еволюирал, за да оцелее в 
различни животински видове.

Северната късоопашата мишка е разпрос-
транена в гори и блата, обикновено в Южна 
Канада и Източните и Централните щати. Го-
ляма част от местообитанията им се припо-
криват с местата, където живеят хората, което 
оставя отворена вратата за евентуално прена-
сяне на инфекцията от животни към хора.

Изследователите са идентифицирали виру-
са при свраките през 2021 г., но са публику-
вали доклада едва тази седмица. Досега ви-
русът не е откриван при други животни освен 
прилепи, нито пък някога е заразявал хора.  

Учените са уловили четири северни късо-
опашати свраки (Blarina brevicauda) в Алаба-
ма като част от изследване на стареенето на 
бозайниците. Те анализират тъканни проби 
от свраките и откриват генетичен материал 

от вируса Кемп Хил. Вирусът е открит пре-
димно в бъбреците на свраките, което пред-
полага, че той 

ще атакува същите органи
при хората
Съавторът д-р Ариел Айзъкс заяви, че из-

следователският екип се е фокусирал върху 
разработването на ваксини за това семейство 
вируси. Хенипавирусите, като Нипа и Хендра, 
заразяват клетките, като се прикрепят към 
специфични протеини на повърхността на 
клетката-гостоприемник.

Те използват протеин, наречен G протеин, за 
да се прикрепят към клетъчните рецептори, и 
друг протеин, F протеин, за да слеят мембрана-
та си с мембраната на клетката гостоприемник. 
Това позволява на вируса да навлезе в клетка-
та и да започне да се размножава. 

Д-р Айзъкс заяви, че следващата стъпка в 
това изследване е да се проучат важните по-
върхностни протеини на вируса, които игра-
ят роля при навлизането в клетките, за да се 
задълбочи разбирането ни за това семейство 
вируси и да се намерят по-добри начини за 
защита срещу него.

САЩ

Сн.: Pixabay

Откриха нов 
смъртоносен 
вирус в САЩ
Той се предава от 
животни на хора
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Роден през 1869 г. в малко селце, разполо-
жено в тогавашното Кралство Бавария, Кал-
щат, дядото на Доналд Тръмп, Фредерик, кой-
тио тоава се е наричал с по-немско звучащото 
Фридрих, е имал доста скромно детство. Едно 
от 6 деца, той е син на не особено успешни ло-
зари в региона. Нещата се влошават за семей-
ството през 1877 г., когато бащата на Фред, 
Йоханес, почива на 48-годишна възраст, ос-
тавяйки съпруга, 6 деца и немалко дългове.

За да се справят, се налага 5 от шестте деца 
да работят на полето, но майка му Катарина 
решава, че Фредерик не е във форма за фи-
зически труд, тъй като е болнаво дете. Вмес-
то това тя взема решение да му даде да прави 
нещо малко по-малко трудоемко и го 

изпраща да чиракува
като бръснар 
през 1883 г. Младият Тръмп тогава е само 

на 14.
Според всички сведения Фридрих е учено-

любив към занаята и работи почти всеки ден 
в продължение на 2 години, за да усъвър-
шенства уменията си. След като завършва 
обучението и се завръща в малкото си село, 
Фридрих установява, че в Калщат просто 
няма достатъчно хора, за да се издържа като 
бръснар и фризьор. В този момент той реша-
ва, че както много имигранти преди и след 
него, ще търси работа и късмета си в страна-
та на неограничените възможности – Съеди-
нените щати.

Точните условия, при които Фридрих на-
пуска родината си, не са ясни, като самият 
Фридрих по-късно твърди, че майка му го 
подтиква да емигрира и че той е прави това, 
за да й угоди, пише chr.bg. Други обаче твър-
дят, че момчето по същество бяга от страната, 
излизайки през нощта, оставяйки след себе 
си само бележка, в която обяснява заминава-
нето на семейството си. Това последно твър-
дение се подкрепя от факта, че правителство-
то не е получило официално уведомление от 
Фридрих през 1885 г., в което декларира на-

меренията си, преди да напусне – нещо

което той е длъжен
да направи
Въпреки това изглежда, че сестра му, която 

вече е пътувала през океана, знае, че той идва.
Каквито и да са мотивите му, 16-годишният 

Фридрих, заедно със стотици други имигран-
ти, пристига в Ню Йорк на борда на герман-
ския лайнер Ейдер, с надеждата да намерят 
по-добър живот за себе си. Само с един куфар 
вещи, Фридрих е разпитан от имиграционни-
те власти, където освен всичко друго е запи-
сано, че той няма обявена професия.

Въпреки че разполага с малко, Фредерик 
има едно предимство пред останалите ими-
гранти – сестра му Катрин, която също се мес-
ти в Америка няколко години по-рано и се бе 
установила и омъжила за чиновник на име… 
Фридрих. Сестрата на Фредерик го настаня-
ва в скромния си апартамент, разположен 
в днешния Китайски квартал, който по това 
време е район, изпълнен с бизнеси, управля-
вани и притежавани от германски имигранти. 
Скоро Фредерик си намира работа като бръс-
нар, а някои твърдят, че работата му е била 
осигурена в рамките на 24 часа след като 
стъпва на американска земя.

Независимо дали това е вярно или не, Фре-
дерик остава в Ню Йорк 6 години, натрупвай-
ки малко удобни пари, към няколкостотин до-
лара (еквивалентно на около 10 000 долара 
днес). Макар и нищо особено, сумата е доста-
тъчна, че през 1891 г. Фредерик успява да се 
премести в Сиатъл, където инвестира парите 
си в нещото, което в крайна сметка ще бъде в 
основата на по-късния 

семеен бизнес с
недвижими имоти
Фредерик първоначално се насочва към ра-

йон на Сиатъл, известен като Лава Бедс, кой-
то беше в центъра на квартала на червените 
фенери. Там той наема ресторант, наречен 
Пуделът. Пуделът предлага на уморени път-
ници храна, алкохол и компанията на жена 
– разбира се, на подходящата цена. Подобно 
на много ресторанти и салони от онова време, 
заведението на Фредерик рекламира, че има 
„самостоятелни стаи за дами“, което е стан-
дартен завоалиран начин да рекламираме, че 
нашият бизнес предлага услугите на прости-

САЩ

Той е 
основоположиник 
на имерията на 
президента

Длъжникът Фредерик – дядото 
на Доналд Тръмп от Бавария

Дядото на Доналд Тръмп

https://www.redfin.com/openbook/real-estate-lawyer/chicago-elena-costa-sp423743
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тутки. Това довежда до идея, че богатството 
на семейство Тръмп е направено главно чрез 
продажба на алкохол и секс на масите. Това 
обаче не е точно така.

Във всеки случай, от тук Фредерик реинве-
стира печалбите от малкия си салон / публи-
чен дом в други начинания около Сиатъл, осо-
бено в близкия минен град Монте Кристо. Не 
особен фен на копането, Фредерик всъщност 
инвестира в недвижими имоти в района и бав-
но увеличава капитала си така. Най-важното 
е, че докато работи в Монте Кристо, Фредерик 
решава да финансира двойка миньори, които 
работят в Юкон, само месеци преди златната 
треска в Клондайк от 1896 г. Това ще стане 
едно от първите от 

много странни
късметлийски бизнес
решения
взети от Фредерик в живота му.
По време на златната треска на Клондайк, 

Фредерик решава да не се ходи лично към ре-
гиона в началото и вместо това продава по-го-
лямата част от имуществото си в Монте Крис-
то и се връща обратно в Сиатъл. Това отново 
е чудотворно за него, тъй като скоро се оказ-
ва, че златотърсачите са надценили значител-
но стойността на находищата в района, кое-
то е довело до срив на икономиката на града 
малко след като Фред е напуска. Не стига това 
ами година след като Фредерик продава и по-
следния си имот в региона, той е опустошен 
както от наводнения, така и от лавини, разру-
шавайки поминъка на мнозина, които все още 
имат инвестиции в града.

До 1898 г. миньорите, финансирани от 
Фредерик, правят няколко открития на стой-

ност хиляди (съвремени) долари, ако не и де-
сетки хиляди, убеждавайки го да продаде 
останалата част от имуществото си и да го ре-
инвестира в района Юкон. Както и преди, Фре-
дерик не инвестираше парите си в мините, а 
вместо това трупа богатството си като пред-
лага храна, напитки и женска компания на са-
мотните миньори.

Той се върща в родния си Калщат на посе-
щение и докато е там, среща бивша съседка, 
която е само на 5 години, когато я вижда за 
последен път, когато е на 16. Въпреки това, 
Елизабет Крайст вече е пораснала – на 21 го-
дини е – и Фредерик остава абсолютно смаян 
с нея. Въпреки силните възражения на май-
ката на Фред поради по-ниско социално по-
ложение на семейство Крайст, Фредерик този 
път игнорира желанията на майка си и в край-
на сметка предлага на Елизабет. Тя приема и 
двойката се жени, след което двойката се мес-
ти в Ню Йорк.

Там Тръмп инвестира парите си в хотел, 
който не само управлява, но и в който рабо-
ти като бръснар. Въпреки това, почти ведна-
га след раждането на първото им дете, през 
април 1904 г., съпругата му изпитва изклю-
чително носталгия и двойката решава да се 
върне обратно в Калщат няколко месеца по-
късно – по това време, очевидно възнамеря-
вайки да остане там завинаги.

И така, защо се връщат в 
Съединените щати?
Е, скоро след завръщането си в Германия и 

депозирането на еквивалента на половин ми-
лион долара в днешните пари по сметка там, 
целият му капитал по това време, властите 
отнемат гражданството на Фредерик. Види-

те ли, не само, че Фредерик не е успял да се 
запише, когато напуска, но той напуска мал-
ко преди да трябва да се яви на задължител-
на военна служба. В следствие германското 
правителство решава, че той умишлено е на-
пуснал страната, за да я избегне. Ако това е 
вярно, винаги е възможно, като се има пред-
вид, че той е бил болнаво дете и майка му 
го е смятала за негоден за физическа актив-
ност, че наистина го е насърчила да се пре-
мести в Америка именно за да избегне воен-
ната служба.

Какъвто и да е случаят, доказателствата из-
глежда показват, че когато той напуска Гер-
мания, не си е направил труда да се запише, 

че напуска или да се притеснява по въпроса 
за военната служба, тъй като всъщност нико-
га не е възнамерявал да се върне за постоян-
но в Германия, така че не го е мислил.

В крайна сметка Фредерик моли правител-
ството да отмени решението си относно ста-
тута му на гражданин, включително в бележ-
ката си до принц-регент Луитполд, в която го 
нарича „много обичаният, благороден, мъдър 
и праведен суверен и възвишен владетел“. 
За щастие на Фред, като се имат предвид съ-
бития в Германия, които са точно зад ъгъла, 
това малко подмазняване на княза не сработ-
ва. Останалото е история. История, която се 
пише и до днес.

САЩ

Сн.: Wikimedia

Елизабет Крайст и Фредерик Тръмп

Фредерик през 1887 г.
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Силденафилът, известен най-вече с търгов-
ското наименование Виагра, е едно от най-
разпознаваемите лекарства по света. Кога-
то първоначално е тествано като средство за 
лечение на стенокардия, то дава малко разо-
чароващи резултати, но редица мъже, участ-
вали в тестовете, съобщават за един много 
особен страничен ефект. Така започва живо-
тът на виаграта като средство за лечение на 
еректилна дисфункция. Тя е много ефектив-
на и търсенето й нараства. За съжаление, па-
ралелно нарастват и недобросъвестните хора, 
готови да произвеждат 

фалшиви, нискокачествени
ментета за пари
Когато се приема според инструкциите, ви-

аграта е безопасна за повечето хора. Има ня-
кои хора, които трябва да я избягват, поради 
състояния като ниско кръвно налягане, сър-
дечни проблеми или сърповидно-клетъчна 

болест, така че ако ще вземате за първи път, 
винаги е най-добре първо да се консултирате 
с лекар или фармацевт.

Също така, както всички ле-
карства, виагра може да пре-
дизвика някои нежелани ре-
акции – най-често срещаните 
включват гадене, главоболие 
и промени в зрението, но има 
и редки, сериозни нежелани 
реакции, за които трябва да 
се знае. Една от тях е приапи-
зъм – ерекция, която продъл-
жава повече от 4 часа, пише 
chr.bg. В такъв случай се из-
исква незабавна медицинска 
помощ, тъй като може да при-
чини 

трайни увреждания на 
пениса, ако не се лекува
Ако закупите легитимни таблетки силдена-

фил от аптека или от реномиран онлайн тър-
говец, всички тези потенциални рискове ще 
бъдат изброени в листовката, така че да зна-
ете за какво да внимавате. Но не всички таб-
летки, които се предлагат на пазара, са леги-
тимни и това е проблем.

„Има много фалшиви версии на популяр-
ното средство за лечение на еректилна дис-
функция, които често се продава онлайн на 
ниски цени, но крият сериозни рискове. Смя-
та се, че близо 80% от закупената онлайн ви-
агра е фалшива, като много от тях съдър-
жат опасни съставки“, казва д-р Бхавини 
Шах, общопрактикуващ лекар в услугата 
LloydsPharmacy Online Doctor.

Тези хапчета може да са произведени в не-
хигиенични условия и да са замърсени с вся-
какви съмнителни вещества. „Лабораторни 
тестове са открили вредни съставки като де-
тергенти, пътна боя, мастило за принтери и 
дори амфетамини“, обясни д-р Шах.

Дори и да съдържат истински силденафил, 
той може да не е в обозначеното количество, 
така че не можете да сте сигурни какво всъщ-
ност приемате: „Дозите на силденафил, ак-
тивната съставка на виаграта, са непостоянни 
и могат да бъдат изключително високи или 
изобщо да липсват

което е още една опасност 
на фалшификатите
В интервю за The Brink през 2018 г. профе-

сор Мухамад Заман, автор на книгата „Горчи-
ви хапчета: Глобалната война срещу фалши-
вите лекарства“, предполага, че фалшивата 
виагра може да е близо до върха на класаци-
ята, когато става въпрос за приходи. Профе-
сорът посочва, че това не само представлява 
риск за потребителите, но и не е от полза за 
репутацията на фармацевтичните компании, 
така че е в интерес на всички да се повиши 
осведомеността за проблема.

Онлайн услугите улесняват достъпа на хо-
рата до лекарства с подобен ефект по по-дис-
кретен и удобен начин, но е важно да използ-
вате надежден източник. Ако възнамерявате 
да направите покупка онлайн, направете въз-
можно най-много проучвания, за да се уве-
рите дали компанията има добра репутация. 
Възможно е да има регулаторен орган, в кой-
то можете да проверите – в САЩ например 
има инструмент за търсене на безопасни сай-
тове на Националната асоциация на фарма-
цевтичните бордове, който може да покаже 

дали дадена онлайн аптека
е акредитирана
За съжаление може да е трудно да се раз-

личат истинските хапчета от фалшивите, без 
да се изпратят за изследване. „За да разпоз-
наете фалшификатите, проверявайте за ед-
накъв цвят, ромбовидна форма и гладки ръ-
бове“, съветва д-р Шах.

Но в крайна сметка нейното послание е, че 
ако имате съмнения, най-добре да ги изхвър-
лите: „Ако не сте сигурни в произхода на хап-
чето, не го вземайте.“

Пазете се от 
фалшива виагра за 
Деня на влюбените
Лекарството може да е 
много опасно

САЩ

Сн.: Pixabay



5-11 февруари 2025 г. 11



5-11 февруари 2025 г.12

Разностранен. Ренесансов. Пример за по-
следователност и честност. Човек с енцикло-
педична памет.

Така Евгени Димитров описва баща си Ни-
кола Даскалов, който бе един от последните 
оцелели от концлагера “Белене”. Той си отиде 
на 17 януари на 90-годишна възраст.

“Баща ми живя достойно и беше силен и ак-
тивен човек до последно - споделя пред “24 
часа - 168 истории” синът му, който е шеф на 
фотоагенцията “Булфото”. 

Той много ме е вдъхновявал
на тема джаз, фотография,
история и археология. Аз съм тръгнал да се 

развивам в тази посока и под негово влияние. 

Радвам се, че по много проекти успяхме да му 
продължим нещата. Той е работил в Националния 
институт за паметници на културата. Без да влиза 
в тежки конфликти с никого, винаги е отстоявал 
себе си и е успявал да запази принципите си. Това 
беше и една от причините през 90-те да излезе от 
активната политика. Не искаше да прави компро-
миси. Нямаше и много съмишленици.”

Сестра му Славена Даскалова, която е пе-
вица и артист, допълва, че със сигурност от 
баща си е наследила философстването: “За 
него характерното беше, че никога не му беше 
скучно. Независимо в каква компания попада-
ше, винаги намираше с какво да си запълни 
времето и да му е интересно. Това, което съм 
наследила от него, а не ми се е искало много, 

е, че в името на правдата избухваше в някак-
ви моменти. И аз съм същата. Най-яркият ми 
спомен от малка е, че вкъщи винаги имаше 
гости, компании, слушаше се джаз и се плюе-
ше по комунистическия режим. Имаше много 
интересни хора около него, а баща ми имаше 
голяма фонотека. Когато се намереше някоя 
западна плоча, се прослушваше веднъж на 
грамофон, втори път се записваше и се приби-
раше дълбоко, за да не се изхабява. Той беше 
и енциклопедист. Едно време е написал много 
докторантури, професури и други на всякак-
ви хора и когато аз станах студентка, веднъж 
имах изпит по История на изкуството. Оти-
дох при него и му казах, че трябва да напиша 
реферат поне за две страници за следващия 
ден. Седнахме и той започна да ми диктува за 
Римската империя и написах 14 страници, а 
това за него беше само отгоре-отгоре. Мисле-
ше да се качва на тавана да се рови по-детайл-
но в книгите. Такъв беше баща ми.”

Никола Даскалов е роден на 8 септември 
1934 г. Едва навършил 18 години, е въдворен 
в концлагера “Белене”, където прекарва бли-
зо година в изключително тежки условия.- ка-
тегоричен е синът му. - Татко му е бил облас-
тен управител на Пловдив. Получава смъртна 
присъда от Народния съд през 1945 г. и не 
само че е разстрелян, но тялото му е разчле-
нено и разхвърляно на различни места, така 
че да не може да бъде погребано. На покло-
нението на баща ми, по изрично негово насто-
яване приживе, направихме символично по-
гребение на неговия баща със снимка, която 
сложихме заедно с него, за да се почете па-
метта му, а името му ще фигурира до негово-
то в надгробната плоча.”

Дъщеря му Славена обаче никога не е зна-
ела с подробности какво точно е преживял 
Никола Даскалов на остров Персин. Затова и 
силно се изненадва, когато разбира, че баща 
й ще издава книгата “Няма оазис в червената 
пустиня”, където разказва за това.

“Ние сме си говорили по темата, но той ни-
кога не е споделял подробности. Казваше, че 
не иска да се връща в онзи период – обяснява 
Даскалова. - Например разказвал ми е как като 
ученик, след като баща му е убит, той вече е 
бил потенциален враг на народа заради омра-
зата си към режима. Много се е пазел от това 
нещо, но те по всякакви начини са се опитвали 
да го подхлъзнат да каже или да направи нещо, 
включително е имал приятелка, която се е пра-
вела на влюбена в него и го е подтиквала да 
правят някакви неща или е слагала компрома-
ти в джоба му. Но едва след като прочетох тази 
книга, аз успях да си обясня много от неговите 
реакции, житейски възгледи, страхове дори.”

Всъщност когато Никола Даскалов навърш-
ва 14 г. през 1948 г., той, заедно с връстници, 
се присъединява към антикомунистическото 
съпротивително движение в Балкана. Майка-
та на един от съучениците му обаче ги изда-
ва. Никола е изключен от Съюза на народната 

младеж, защото е обявен за враг на държавата. 
С майка му го изселват от София и те отиват да 
живеят в селото на баща им – Брестница, Тете-
венско. Там завършва училище, но е под посто-
янно наблюдение. Животът обаче неслучайно 
го среща с Лако Цанов, който е изпратен като 
провокатор. Целта е да го подлъже да участ-
ва в конспирация и да направи опит да напус-
не родината или да взриви мост. Този план за 
действие Никола определя като “толкова явна 
провокация, че няма накъде повече”.

В един съботен ден, докато Даскалов чака 
автобуса от Тетевен за Брестница, двама 
мъже с униформи го спират и започва “един 
много любезен разговор” на път за управле-
нието. След като го разпитват какво знае за 
Лако Цанов, Никола отнася “първите някол-
ко шамара” и е арестуван. След няколко дни е 
качен на камион и следобеда достига до пор-
тала на лагера “Белене”. Тогава вижда

затворници, връщащи се от
работа, които ги посрещат,
свирейки “О, донна Клара”
А тази песен била включена във всички 

тогавашни филми, свързани с германските 
концлагери.

Никола Даскалов прекарва 9 месеца на ос-
тров Персин, но в най-тежкия му период и е 
подложен на много изтезания и нечовешки 
условия. Липсата на достатъчно храна и пре-
умората не били най-големите изпитания. На 
втория ден след въдворяването му пристигнал 
още един камион със затворници. Сред тях бил 
“немощен възрастен човек”, някогашен гене-
рал от военносъдебното ведомство. Той бил в 
много тежко здравословно състояние и в една 
от нощите започнал да моли за вода. Когато 
Никола решил да му даде, чул: “Не се бъркай, 
където не ти е работа…”. Оставили го да умре, 
без никой да му даде глътка вода.

Неочаквано младият лагерист е привикан, 
за да му предложат свобода, в замяна на коя-
то трябва да подпише, че се отказва от “вся-
какви вражески и антинародни дейности” и 
няма да коментира случващото се в лагера. 
Излиза и малко по малко започва да изграж-
да живота си отново, като се отдава и на лю-
бимото си хоби – оръжията.

“Той подкрепяше американската максима, че

свободният човек е
въоръжен човек
- посочва Евгени Димитров. – Баща ми има-

ше много оръжия. Ръчното му беше “Глок”, 
9-милиметров. Имаше и добра колекция от 
ловни оръжия, която обаче преди да си отиде 
раздаде и разпродаде на приятели. Освен това 
на всеки 5 години за рождения си ден органи-
зираше голям турнир по стрелба в Брестница, 
където се събираха по 40 - 50 човека. Беше с 
награди, а след това всичките участници сяда-
ха при бачо Кольо в шкембеджийницата, къде-
то довършваха празника подобаващо.”

САЩ

Аферата 
„Царичина“ 
за $2 млн. 
Никола Даскалов е един от последните 
оцелели от лагера „Белене“ Сн.: Евгени Димитров. 168 часа
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В книгата си от 1996 г. „Джак Изкормва-
ча, непринуденият приятел“ авторът Ричард 
Уолъс твърди, че убийствата са извършени 
от Луис Карол (чието истинско име е Чарлз 
Л. Доджсън). Според Уолъс Карол се е изпо-
вядал под формата на анаграми в кореспон-
денцията си и в литературните си произведе-
ния, включително в „Детската стая на Алиса“ 
– детска версия на най-значимото му произ-
ведение „Приключенията на Алиса в страната 
на чудесата“. На теория Карол, който живее в 
Оксфорд, би могъл да вземе влака до Лондон 
и да извърши убийствата. Но никога не е има-
ло каквито и да е доказателства, че Карол е 
Разкъсвачът.

Х. Х. Холмс
Историята за убийствата на Х. Х. Холмс в 

Чикаго от години вълнува почитателите на 
истинските престъпления в САЩ, а през 2017 
г. по History Channel се състоя премиера на те-
левизионно предаване, в което правнукът му, 
Джеф Мъджет, разследва теорията, че Холмс 
е убивал в Уайтчапъл, преди да дойде в Уайт 
сити. Според Мъджет почеркът на Холмс съв-
пада с този на писмата, за които се предпо-
лага, че са изпратени от Изкормвача до поли-
цията, а видът му е сходен с този на човек, 
описан от очевидци в близост до местата на 
убийствата в Уайтчапъл.

Тези спекулации се превръщат в интересен 
телевизионен филм, но това е всичко. „Бих 
могъл да събера по-добри доказателства, че 
Холмс е невинен, отколкото че е Джак Изкорм-
вача“, казва пред „Чикаго Трибюн“ Адам Сел-
цер, автор на книгата „Х. Х. Холмс: Истинска-
та история на дявола от Уайт Сити“. Неговите 
доказателства, че Холмс не е бил Изкормва-
чът са различни документи – като например 
за регистрацията му като избирател – които 
доказват, че е бил в Чикаго по времето, когато 
Изкормвачът е убивал отвъд океана.

Лорд Рандолф Чърчил
Неговият син Уинстън става един от най-ва-

жните хора на XX в., но дали лордът не е бил 
един от най-неизвестните на XIX в.? Според 
тази теория той е ръководител на група ма-
сони, които планират да убият секс работнич-
ки, изнудвали член на кралското семейство. 
Едно от предполагаемите доказателства е из-
ключително подробно описание на мъж, ви-
дян с Мери Кели, последната от петте жертви, 

малко преди смъртта й. Заподозреният е оп-
исан като добре облечен, като облеклото му 
е допълнено от златна верижка за часовник. 
Бил е висок около метър и шестдесет, с тъм-
на коса и мустаци. (Трябва да отбележим, че 
никой не приема тази конкретна теория осо-
бено сериозно.)

Принц Алберт Виктор
Съществуват няколко теории, според които 

наследникът на британския престол е отгово-
рен за убийствата на Изкормвача. Една от тях 
води началото си от статия от 1970 г., публи-
кувана от осемдесетгодишен лекар, в която 
подробно се описва приятелството му със се-
мейството на кралския лекар. Авторът, д-р То-
мас Стоуел, сякаш силно намеква – без да на-
зовава имена – че принц Алберт Виктор, внук 
на кралица Виктория, се е заразил със сифи-
лис (смъртта му на 28 години през 1892 г. се 
дължи на грип) и е убил няколко „дами на но-
щта“ за отмъщение. Друга теория твърди, че 
принцът се е оженил за жена от Уайтчапъл и 
е имал дете от нея – свидетелите се предпо-
лага, че са били отстранени, за да се запази 

в тайна потенциалният наследник. Във всеки 
случай, принц Алберт Виктор е бил извън гра-
да, когато са извършени някои от убийствата.

Джеймс Мейбрик
През 1889 г. в Лондон Флорънс Мейбрик е 

осъдена на смърт за отравянето на съпруга 
си Джеймс. (По-късно присъдата е заменена 
с доживотна и тя е освободена през 1904 г.) 
Повече от век по-късно на бял свят се появя-
ва един забележителен дневник, чийто автор, 
който не посочва собственото си име, но се 
предполага, че е Джеймс Мейбрик, подробно 
описва петте убийства на Джак. Този дневник 
идва от мъж на име Майкъл Барет, който каз-
ва, че му е даден от семеен приятел. По-късно 
заявява, че е фалшификат, след което обяче 
се отказва от това твърдение. Истинността на 
дневника все още се обсъжда…

Майкъл Мейбрик
Братът на Джеймс – Майкъл – е един от най-

известните певци и автори на песни по онова 
време, като работи под името Стивън Адамс. 
Сценаристът и режисьор Брус Робинсън твър-

ди, че Мейбрик е ненавиждал снаха си и е из-
вършил убийствата, за да натопи брат си. 
Освен това Робинсън предполага, че доказа-
телствата, които свързват Майкъл – който е 
и масон – с престъпленията, са унищожени 
от полицията, което допринася за многоброй-
ните конспирации, че Изкормвачът е убивал 
жертвите си като част от масонски ритуал и е 
бил закрилян от организацията, която е има-
ла приятели на високи постове във виктори-
анска Англия.

Уолтър Сикерт

Художникът от викторианската епоха Уол-
тър Сикерт е известен с това, че описва мръс-
ната страна на Лондон. Той твърди, че е жи-
вял в бившия дом на убиеца и дори озаглавява 
една от картините си „Спалнята на Джак Из-
кормвача“. Авторката на криминални романи 
Патриша Корнуел купува десетки негови кар-
тини, за да докаже, че той не само е бил не-
гов съвременник но и самият убиец, и заявява 
това в книгата си от 2002 г. „Портрет на уби-
еца: Джак Изкормвача, случаят е приключен“. 
В книгата Корнуел казва, че картините на Си-
керт демонстрират насилие и женомразство, и 
събира косвени и съдебномедицински доказа-
телства, за да направи довод, който обаче не се 
смята за особено убедителен – особено защото 
има доказателства, че Сикерт е бил във Фран-
ция поне по време на някои от убийствата.

„Луда акушерка“
Почти откакто са извършени престъплени-

ята, съществува теория, че убиецът не е ника-
къв Джак, а Джил Изкормвачката. Убийствата 
демонстрират познания по анатомия, какви-
то би имала жена, която изражда бебета – и 
може би понякога извършва аборти. (Освен 
това на една акушерка не би се гледало с по-
дозрение, ако се разхожда из Лондон през но-
щта с окървавени дрехи). Теорията не се при-
ема за особено достоверна от специалистите.

Аарон Космински
Една от малкото останали улики от дело-

то на Изкормвача е шал, за който се твърди, 
че е принадлежал на Катрин Едоус, четвър-
тата от каноничните пет жертви. Петната по 
шала, за които се смята, че са кръв и спер-
ма, са подложени на ДНК тест и е установе-
но, че съвпадат с потомците на Космински, 
полски бръснар, който имигрира в Лондон 
и може би е бил основен заподозрян по вре-
ме на убийствата. Твърди се, че той е чувал 
гласове и е имал халюцинации, а през 1891 
г. е изпратен в лудница след заплахи с нож. 
Но ДНК тестовете са неточни, а произходът 
на шала е в най-добрия случай съмнителен, 
така че не се знае дали той действително е 
свързан с престъпленията.

САЩ

Историята се преплита 
с масони и едни от най-
великите личности на 
изминалия век

Джак Изкормвача от Чикаго

Сн.: Wikimedia Уолтър Сикерт

Майкъл МейбрикПринц Алберт ВикторЛорд Рандолф Чърчил
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ВЪПРОС: Здравей, Ангел! Редовно чета ста-
тиите ти и се радвам от информацията, която 
получавам и особено от факта, че тази инфор-
мация е практична за мен и за моето семей-
ство, най-вече е представена и на български 
език. Има обаче един въпрос, който ме инте-
ресува много и не съм чела статии от теб по 
тази тема - спестявания за моите деца. 

Имам познати, които са твои клиенти и ми 
препоръчаха да говоря с теб, защото ти от-
варяш различни видове акаунти за деца, но 
не съм сигурна кой би бил най-подходящ за 
мен. Аз имам две деца, на 3 и на 5, в момента 
имам отворен спестовен акаунт за тях в мо-
ята банка, където депозирам събрани пари 
след рожденни дни и празници, но там лих-
вата е много малка и не виждам как ще се съ-
берат достатъчно пари за образование. Прос-
то незнам какви са алтернативите, би ли ми 
обяснил?

ОТГОВОРЪТ НА АНГЕЛ: Здравейте и от мен, 
благодаря Ви за важния въпрос! Това опреде-
лено е тема, която е важна за много родители 
в нашата общност - ние българите винаги ис-
каме най-доброто за децата ни, дори често по-
вече отколкото за нас самите. Може би това е 
останало от поколения и е част от гена ни, но 
няма нищо лошо в това да се опитваме да пре-
доставим най-добрите възможности за наши-
те наследници. 

Във Вашата ситуация е много важно първо 
да помислите каква е целта на Вашите спес-
тявания - дали искате просто да предоставите 
тези пари като подарък на децата Ви един ден 
като станат на 18, 21, 25 години (на каквато 
възраст решите, че е правилно) или искате 
тези пари да бъдат използвани специфично 
за образование един ден. А може да искате и 
двете неща. 

Все пак подходите при тях са различни и 
затова бих Ви посъветвал да помислите вър-
ху това. По мои наблюдения, повечето ми 
клиенти са заинтересовани от образователни 
сметки, които в същото време дават данъчни 
преимущества, за да насърчат хората да фи-
нансират образованието си чрез лични спес-
тявания и инвестиции. 

За тази цел, в следващите редове ще Ви за-
позная с няколко начина за спестяване, които 
ще Ви дадат по ясна представа за нещата и 
как е най-правилно да се подходи според Ва-
шите нужди и лични убеждения. 

1. Спестовен Банков Акаунт
Ако става дума за период по-дълъг от 3 го-

дини, този вид акаунт е доста безмислен. Лих-
вите по спестовните акаунти са сравнително 
ниски. За жалост това са най-често използва-
ните акаунти, защото повечето родители не 
знаят какви са техните опции и това е първо-
то, което им идва на ум. Позитивното тук е, 
че парите са в наличност по всяко едно време 
стойността им не се променя, но в ситуация с 

малки деца и дългосрочен хоризонт преди да 
използвате парите, този акаунт би бил изяд-
ен изцяло от инфлацията през годините и по-
купателната стойност на парите, които бихте 
дали на децата си един ден след 10-15 годи-
ни би била определено по-ниска от това, кое-
то сте вложили в него през годините. От да-
нъчна гледна точка, ако има лихви добавени 
към стойността през годините, те се добавят 
към облагаемия Ви доход на годишна база. 

1. CD (Certificate of Deposit)
Това е още една от хитрите клопки на 

банковата индустрия, която е неефикасна в 
дългосрочен план. В този вариант, банката 
затваря парите Ви за определен период от 
време (1,3,5 години) и Ви дава малко по-го-
лям процент от това, което Ви дава спестов-
ния акаунт за този период. В замяна на това, 
Вие обещавате да не пипате тези пари в този 
даден срок, което дава спокойствие на бан-
ката, че спокойно може да работи с Ваши-
те пари и да се опита да направи по-голяма 
възвращаемост за този същия период. След 
като периодът изтече, можете да го поднови-
те отново за нов срок, но лихвата ще е про-
менлив от период на период, според лихве-
ните проценти в моментното състояние на 
икономиката, която лихва ще бъде обложена 
с данък веднъж щом срокът на влога изтече 
и решите да изтеглите парите в определен 
момент. Позитивното е пак като спестовния 
акаунт - стабилност на инвестираната глав-
ница и негативното е пак потенциална загу-
ба на покупателна стойност в дългосрочен 
план поради инфлация и сравнително ниска-
та възвращаемост на този тип акаунти през 
годините спрямо инфлация и алтернативни 

инвестиционни стратегии. 

2. 529 College Account
Това е най-популярният вариант за спесто-

вен акаунт за образование. Той съчетава да-
нъчно облекчение на потенциалния растеж 
на главницата, който този акаунт е генерирал 
през годините, ако парите биват използвани 
за образование. Обикновено, парите са инвес-
тирани във взаимни фондове, които често са 
съобразени с възрастта на детето и хоризонта 
от време преди образование. Няма лимит на 
годишните вноски, които могат да се правят в 
този тип образователни акаунти. 

Средно бих казал, че според мои наблюде-
ния и исторически пазарни данни, такъв вид 
акаунт би имал потенциално по-висок годи-
шен растеж през по-дълъг период от време, 
сравнено с банков спестовен акаунт или CD 
акаунт, в зависимост от фондовете в инвести-
ционния портфейл, които са подбрани. 

1. Хубавото е, че няма
данъци на парите,
които са заработени от дивиденти и пазарен 

растеж през годините, ако парите се използ-
ват по предназначената цел за образование, а 
също така, ако имате повече от едно дете може-
те да прехвърляте суми между децата според 
техните образователни нужди. По този начин 
парите не се губят, а могат да се използват по 
предназначение, за което от децата се нуждае 
от тях. Бъдете внимателни, ако обаче решите 
да не използвате тези пари за образование, за-
щото над данъците върху растежа на главни-
цата, които ще бъдете длъжни да платите на 
чичо Сам, ще имате и 10% наказателна глоба 
върху лихвата генериране през годините. 

Като допълнение е важно да се знае, че до 
$10,000 на година от този тип акаунти могат 
да се използват в периода от детска гради-
на до 12-ти клас. Това става възможно след 
2017-та година, преди това тези пари може-
ха да се използват само за Висше образова-
ние след 12-ти клас. Няма ограничения в това 
колко можем да използваме от такъв акаунт, 
ако парите в 529 план се използват за колеж 
или университет, както и разходите свързани 
с тях - учебници, квартири, плащания към об-
разователни учреждения. 

В последните две години, чрез акта SECURE 
2.0, се позволява да се прехвърлят до макси-
мум от $35,000 на дете към Roth IRA на името 
на детето, според годишния лимит от $7,000 
за лица под 50 годишна възраст, ако образо-
вателният 529 план е бил отворен за период 
от поне 15 години. Това е голям плюс, защото 
ако детето Ви не използва парите за образо-
вание или образованието е платено чрез сти-
пендии или грантове и спестените пари оста-
нат неизползвани, те могат да дадат голям 
тласък към пенсионното му осигуряване, за-
пазвайки данъчните си преимущества.

В следващата статия ще продължим тема-
та от днес с още четири идеи, които могат да 
работят ефективно за спестовните нужди на 
нашите деца и тяхното бъдеще. 

Aко имате въпроси или се интересува-
те от различните аспекти на финансовата 
част от живота, Вие можете да си запазите 
час за консултация на директния ми теле-
фон - (224) 522-2413 или на електронната 
ми поща - Coach_Angel@MyOwnMoneyCoach.
com. Въпросите, които четете са зададени 
от клиенти, с които съм работил по време на 
лични финансови консултации.

ВАШИТЕ ПАРИ

Въпроси и Отговори от 
Изминалата Седмица...

Къде и как да спестяваме 
за децата си? (Първа Част)

АНГЕЛ САПУНДЖИЕВ
 Coach_Angel@MyOwnMoneyCoach.com

Сн.: Pixabay
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Нека си признаем – купуването на жили-
ще може да се почувства като предизвикател-
ство при днешните лихви по ипотечните кре-
дити. Може дори да си помислите: „Трябва ли 
просто да изчакам до пролетта, когато повече 
домове се появяват на пазара и цените може 
да са по-ниски?“

Но ето нещо, което никой не знае със сигур-
ност. Накъде ще тръгнат лихвите по ипотеч-
ните кредити оттук нататък и чакането може 
ли да означава изправяне пред повече конку-
ренция, по-високи цени и много повече стрес?

Какво ще стане, ако купуването сега - пре-
ди пролетния пик - всъщност може да ви даде 
надмощие? Ето три причини, поради които 
това може да е така.

1. По-малко конкуренция от
други купувачи
Зимните месеци обикновено са по-тихи на 

пазара на недвижими имоти. По-малко хора 
активно търсят домове, което означава, че 
вероятно ще се сблъскате с по-малко кон-
куренция, когато правите оферта. Това кара 
процеса да се чувства по-малко припрян и 
по-малко стресиращ.

Според Националната асоциация на броке-
рите на недвижими имоти (NAR), жилищата 
стоят на пазара по-дълго през зимата в срав-
нение с пролетта и лятото (вижте графиката):

По-малко купувачи на пазара означава, че 
вероятно ще имате повече време за вземане 

на обмислени решения. Това също означава, 
че може да имате повече сила за преговори. 
Според Асоциацията на брокерите на имоти 
в Алабама:

„Значителна полза от покупката на жилище 
през зимата е намалената конкуренция. Пора-
ди предполагаемите предимства на пролетта 
много купувачи отлагат началото на търсене-
то на къща. В резултат на това ще намерите 
по-малко хора, които се състезават за едни и 
същи имоти през зимата. По-малкото търсене 
може да се превърне в повече сила за прегово-
ри, тъй като продавачите може да са по-склон-
ни да приемат оферти или да се съгласят на от-
стъпки, за да сключат сделката бързо.“

2. Повече сила за преговори
Тъй като жилищата остават на пазара по-

дълго, продавачите може да са по-склонни да 
преговарят. Това може да доведе до по-добри 
сделки за вас като купувач, независимо дали 
това означава по-ниска цена или допълнител-
ни стимули, като например продавачи, по-
криващи разходи за затваряне или извърш-
ване на ремонт. Както Чен Джао, икономист в 
Redfin, отбелязва:

“. . . закупуването през извън сезона озна-
чава по-малко конкуренция от други купува-
чи. Това означава потенциално договаряне на 
по-добра сделка.“

Плюс това, когато търсенето е по-ниско, про-
давачите често изпитват по-голям натиск да 
работят със сериозни купувачи. Това може да 
ви даде предимство да договорите условия, 
които работят най-добре за вашата ситуация.

3. Заключете днешните
цени, преди да се покачат
В исторически план цените на жилищата 

също са най-ниски през зимните месеци. Спо-
ред данни от NAR, цените на жилищата мина-
лата година са били най-ниски през януари, 
февруари и март - точно преди да започне про-
летният сезон за покупки (вижте графиката):

Тази тенденция не е нова – Bright MLS по-
казва, че между 2010 г. и 2024 г. цените на 
жилищата през януари и февруари са били 
средно с 15% по-ниски, отколкото през месе-
ца на пикови цени на жилищата (обикновено 
юни). Купуването извън сезона означава, че е 

по-вероятно да избегнете плащането на пре-
миум цени, които идват с голямото търсене 
през пролетта.

Освен това цените на жилищата обикнове-
но се повишават с течение на времето, кое-
то означава, че са склонни да растат година 
след година. Това означава, че ако сте гото-
ви да купите и можете да го направите, вие 
не само се възползвате от това, което може 
да са най-ниските цени за годината, но също 
така заключвате днешната цена, преди тя да 
се увеличи в бъдеще.

В заключение, докато пролетта може да из-
глежда като очевидното време за покупка, 
преместването преди пиковия сезон може да 
ви даде значителни предимства, като по-мал-
ко конкуренци, повече сила за преговори и 
по-ниски цени.

Ако сте готови да проучите възможностите 
си, нека се свържем.

ВАШИТЕ ПАРИ

ГЕРГАНА ТОДОРОВА
gergana.todorova@bairdwarner.com

Като агент на недвижими имоти аз не само 
помагам на своите клиенти със закупуване, 
продажба и отдаване под наем, но и непрес-
танно да ги уведомявам относно всеки въз-
можен аспект, който би повлял на тяхната 
дългосрочна инвестиция, която всъщност за 
повечето хора е най-важната и най-голямата, 
която те са направили или ще направят няко-
га в живота си. Ако имате въпроси свързани с 
тази или други мои статии до сега, или въобще 
с всичко свързано с пазара на недвижимите 
имоти, ще се радвам да ме потърсите, а за мен 
ще е удоволствие да мога да помогна. Моят 
директен номер е: 773-827-7827, или ми пи-
шете на емайл: gergana.todorova@bairdwarner.
com. Също уебсайт, за повече информация: 
GerganaTodorova.BairdWarner.com Консулта-
цията е винаги безплатна и не ви ангажира по 
никакъв начин.”

Три причини да 
си купите дом 
преди пролетта

Сн.: Pixabay

Жилищата остават 
на пазара по-дълго 
и продавачите може 
да са по-склонни да 
преговарят

https://www.facebook.com/gerganatodorovarealestatebroker/
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БЛОГ

ДЖОРДЖ 
ФРИДМАН

В историята световният ред се е определял от великите сили. В сърев-
нованието с тях - а понякога и между тях - по-малките сили съобразяват 
поведението си с интересите и намеренията на големите сили и дейст-
ват съобразно тях. Това невинаги е било красиво, но е било подредено, 
ако не друго, и по този начин поведението на всички големи и малки 
сили е било предвидимо.

По време на Студената война например намеренията на Съединените 
щати и Съветския съюз бяха котвата, около която планираха и действа-
ха по-малко силните държави - дори неутралните. Границите на толе-
рантност и интереси оформиха глобалната система и дори определиха 
начина, по който ще действат нововъзникващите сили като Китай. Раз-
бира се, Съветският съюз отдавна не съществува, а Русия никога не е 
била равна на него. Китай все още не е достатъчно силен, за да претен-
дира да бъде велика сила. Европа е разединена и в безпорядък. Само 
Съединените щати са в състояние да закрепят световния ред.

Години наред нямаше значение, че няма кой да се противопостави 
на американската хегемония. Вашингтон все още беше основният архи-
тект и най-големият бенефициент на реда след Втората световна война, 
дори и да нямаше противник като Съветския съюз, с който да се конку-
рира. Но сега светът се е променил. Това се дължи отчасти на факта, че 
глобалният ред е надхвърлил интересите и възможностите на САЩ, и 
отчасти на факта, че Вашингтон е по-малко заинтересован да се опит-
ва да управлява глобалната система, отколкото някога. Избирателите 
в САЩ преизбраха за президент Доналд Тръмп - човек, който изрично 
възнамерява да преразгледа не само управлението на САЩ, но и отно-
шенията на страната с останалия свят. Следователно неговото избиране 
е едновременно причина и следствие от променящия се световен ред. 
Не става дума за това, че вътрешната сила на САЩ е компрометирана; 
става дума за това, че Вашингтон, съсредоточавайки се върху промени-
те, които иска да направи отвътре и отвън, няма да има същото чувство 
за неотложност, което някога имаше, за да доминира в света.

Следователно новата ера на Тръмп ще се характеризира с пробни ико-
номически, военни и политически набези в глобалните дела, за да се види 
какво има смисъл и какво не в новия световен ред. (Относителната) неза-
интересованост на Съединените щати ще даде на регионалните сили по-
голяма свобода на действие при управлението на собствените им дела. 

Не е ясно дали САЩ изобщо се интересуват от резултата, който те 
принизиха до регионален, а не глобален проблем. Някои от тези държа-
ви вероятно се стремят да бъдат регионална сила. Но регионалната сила 
е регионална, тя не създава глобален ред. Междувременно преследва-
нето на собствените интереси на Вашингтон ще бъде основно повли-
яно от - и ще повлияе основно продължаващото преструктуриране на 
световната икономическа система. Международните санкции продъл-
жават да създават проблеми на Русия въпреки усилията й да възпри-
еме алтернативни търговски модели. Икономическата й зависимост от 
природните ресурси и неспособността й да преодолее технологичния и 
демографския дефицит превръщат кампанията й в Украйна - да не го-
ворим за какъвто и да е следващ вид възстановяване - в трудна битка. 
Съответно централноазиатските държави започнаха да преразглеждат 
икономическите си връзки с Русия, която според тях не е в състояние да 
осигури някогашните си стабилни ползи. Те все повече се обръщат към 
други потенциални благодетели като Турция и Китай. 

Междувременно Китай, чиято икономика е ориентирана към износ, 
се разклаща от търговските спорове със САЩ, забавения ръст на по-
треблението и лошото управление на правителството. Дефлацията вече 
е много вероятна. Пекин все още се опитва превърне страната в иконо-
мика, ориентирана към потреблението, но този вид структурни проме-
ни са бавни и трудни за осъществяване. 

Следващата велика сила е в процес на създаване и като се има предвид 
състоянието на играта през 2025 г., е толкова вероятно тя да бъде Китай 
или Иран, колкото и друга изненада в американски стил. Затова нашата 
глобална прогноза за 2025 г. е продължаването на това ново нормално 
състояние: Вашингтон продължава да изследва своите взаимоотноше-
ния, Европа продължава да търси своята идентичност, Китай продължа-
ва да търси вътрешна стабилност, която да го движи напред, а Русия про-
дължава да полага усилия да се възстанови. Не е ясно дали може да го 
направи. Също толкова неясно е дали Китай може да преодолее своите 
слабости, както и шансовете на Европа да постигне политическо и иконо-
мическо сближаване между многобройните си членове. Новото нормално 
положение ще се запази, докато не се издигне нова глобална сила. Меж-
дувременно очакваме повече регионални конфликти. 

Статуквото в 
международните 
отношения ще се 
запази в очакване 
на нова велика сила
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„Палестинците нямат друг избор, 
освен да напуснат Газа“.

Това заяви американският президент 
Доналд Тръмп пред журналисти в Белия 

дом. Държавният глава на САЩ изрази 
надежда, че съседните държави Йордания 

и Египет ще приютят нуждаещите се от 
подслон палестинци. 

„Цялостният завой на руската външна 
политика към Запада след разпадането 
на СССР е грешка“
Заявява руският външен министър Сергей Лавров.

„Ботокс манията и стигащата до убийство 
агресия са два различни социални феномена, 
като при единия културата, общественото 
мнение създава модата за един или друг тип 
външност, които трябва да бъдат следвани като 
идеали в конкретно общество и стремежът да 
съответстваме на дадени идеализиран образ“. 

Това казва Социалният психолог доц. Николай Димитров.

"Към 5 млн. има в момента желаещи 
за постове, така че лесно се намират 
желаещи".

Това каза в кулоарите на парламента 
лидерът на ГЕРБ Бойко Борисов в отговор 

на въпрос лесно ли се намират хора за 
заместник-министри и областни управители.

"Щом съм ги хипнотизирал, ще 
мигам по-често".

Това каза в изявление пред медиите 
съпредседателят на "Продължаваме 

промяната" и бивш министър на финансите 
Асен Василев. Той коментира репликата 

на председателя на бюджетната комисия 
Делян Добрев (ГЕРБ) по свой адрес.

https://www.facebook.com/dr.dilyana.angelova
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Евростат излезе с парадоксалната инфор-
мация, че българската нация не е от най-топя-
щите се в Европейския съюз. Точно обратно-
то - коефициентът за женската плодовитост у 
нас е един от най-високите в общността (1,65 
за 2022-ра). На трето място след Франция 
(1,79) и Румъния (1,71). Данните са от съв-
местно изследване на Евростат и Института 
за здравни показатели и оценка към Вашинг-
тонския университет.

През 1960 г. показателят за страната ни е 
бил 2,31 - тоест една жена е имала повече от 
2 деца. Това са годините, в които се ражда и 
митът за супермъжествеността на нашенци-
те. Тогава всеки уважаващ себе си българин

се смяташе за длъжен да
флиртува с германките,
полякините и чехкините, дошли на плаж на 

Черно море. Но това е само легенда за подхран-
ване на самочувствието на малката комунисти-
ческа нация. Най-вероятно лафът е бил роден 
от остроумец след две ракии, пише „168 часа“.

Явно през 60-те и 70-те години на миналия 
век сънародниците ни са имали повече сво-
бодно време, работили са по-малко и може би 
на това се дължи по-голямата им плодовитост 
в сравнение с днес. Извън шегата, явно поли-
тиката на властите не променя тенденцията 
за намаляване на населението. Въпреки че 
сега майките имат право на доста по-дълъг 
платен от държавата отпуск

в сравнение с годините
на дълбокия соц,
българките раждат по-малко от 1960-а. Ре-

кордьори сме в Европейския съюз с 2 г. май-
чински.

Едва ли точно това е в основата на получе-
ните от Евростат и Вашингтонския универ-
ситет данни за леко повишаване на коефи-
циента на плодовитостта до 1,65 за 2022 г. 
Националният статистически институт (НСИ) 
има и по-пресни данни за 2023-та, когато 
този показател вече е 1,81, което значи пак 
под две деца на една жена.

Забавното в класацията обаче е, че дори 
Турция с нейните 85 милиона жители е с по-
нисък от българския коефициент - те са с 1,63 
през 2022-ра.

Ама у нас колко да е висок... Просто тенден-
цията в цяла Европа е към снижаване. Любо-
питното е, че миналата година коефициентът 
на фертилност е почти толкова, колкото е бил 
преди промените (през 1990-а е 1,82). Но

тогава българите
са 8,877 милиона души,
а според последното преброяване през 

2021 г. вече са 6,43 милиона. Тоест нацията е 
намаляла с близо 2,5 милиона души.

Факт е, че тя застарява и страда от ниска 
раждаемост. Броят на жените във фертилна 

възраст (от 15 до 49 г.) през 2012 г. е бил с 
356 хиляди повече, отколкото в края на 2023 
г. - от 1 625 000 намалява на 1 269 000. В съ-
щото време смъртността у нас е твърде висо-
ка, естественият прираст е постоянно отрица-
телен от старта на демокрацията.

Демографската криза е придобила мащаби-
те на катастрофа, казват експертите. Което, от 
своя страна,

намалява и брутния
вътрешен продукт на глава
от населението с 1%,
както и броя на хората в трудоспособна 

възраст. Само че всички тези статистики не 
отчитат факта, че двойките не създават деца, 
за да дарят на държавата работници, насе-
ление или просто млади хора, които да пла-
щат пенсиите на възрастните. Такова мисле-
не е страстоубийствено. Властите не могат да 
насилят жените да раждат, само повтаряйки 
мантрата, че нацията се стопява. Няма как да 
се получи с нормативни уредби.

Законова забрана да имат повече от едно 
дете действаше в Китай от 1979-а до 2015-
а. Целта беше да намалят прираста, защото се 
притесняваха за изхранването на население-
то и недостига на жилища. Но се отказаха от 
този метод.

В анкети много често хората казват, че се 
въздържат да имат повече деца, защото се 
притесняват как ще ги изгледат. Възпират ги 
нестабилната политическа обстановка и неси-
гурността за доходите. Но опитът показва, че 
раждаемостта не зависи само от финансовите 
способности на семейството. Например бъл-
гарите са имали по повече деца в началото 
на XX век, когато трудно са свързвали двата 
края, страната ни е била селска и непрекъсна-
то са се водили войни. Но тогава

голяма част от бебетата са
се раждали мъртви
или са умирали от нелечими болести в ран-

на възраст.
Според данните на НСИ през 1907 г. живи-

те са били 87 110. Естественият прираст - 57 
813 души. Преди Балканските войни – през 
1911 г., оцелелите новородени вече са нарас-
нали до 175 708. А след участието на страната 
ни в местните конфликти и в Първата световна 
война броят на децата намалява над два пъти.

Любопитното е, че най-малко са се появили 
на бял свят през 1917-а - едва 79 241 живи, 
но въпреки кризисните времена пак са доста 
повече, отколкото през 2023-та (57 197).

През последната година на бойните дейст-
вия – 1918-а, те леко са се увеличили до 96 
698. И такава е тенденцията по-нататък, неза-
висимо от атентататите, Деветоюнския и Де-
ветнайсетомайския преврат.

В преломната 1944-та живородените бебе-
та са били 151 013, но мъртвите също никак 

не са малко - цели 94 082.
Най-ниска е била раждаемостта през 90-те 

до 2002-ра, когато пада до 1,21, а най-висо-
ка - през 1950 г. (2,66). Така че нарастването, 
което показват статистиките сега, е илюзор-
но, защото се сравнява с предишните години 
и не отчита всички фактори.

Любопитното е, че
средиземноморските
Гърция (1,43), Кипър (1,39),
Италия (1,25) и Испания (1,16) са доста по-

назад от нас в класацията на Евростат. В дъ-
ното е Малта (1,08). Ако вземем Испания, тя 
се слави с най-високата продължителност на 
живота в Европа (84 г.) заради здравословна-
та диета и ефективното здравеопазване. Но 
очевидно демографската политика също не 
успява да се справи с тенденцията за спад на 
раждаемостта.

Само в България, Румъния и Чехия се е уве-
личил броят на бебетата, които ражда една 
жена в последните 20 години (от 2002-ра до 
2022-ра, за когато са последните данни на Ев-

КРИМИ

Нацията намалява с 19 души на час

Колко са 
плодовити 
българите?
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ростат). За нашата страна става дума за нара-
стване с 0,42 за този период. От големите гра-
дове в страната най-висок е коефициентът в 
Сливен - 2,35, а в селата край него - даже 3,1. 
Такива са данните на Националния статисти-
чески институт.

Но въпреки нарастването в България, Румъ-
ния и Чехия Европейският съюз е на послед-
но място в цитираното изследване от всички 
континенти и общности. Тенденцията е на не-
прекъснат срив в последните 14 години. През 
2022-ра е поставен антирекорд за рекордно 
нисък брой бебета в ЕС - 3,88 милиона, докато 
през 1960 г. те са били 6,66 милиона.

Средно една европейка дава
живот на 1,46 бебета,
докато в Западна и Централна Африка една 

жена има близо 5. Но дори и там кривата на 
коефициента е намаляваща спрямо 1970 г., 
макар и не толкова, колкото в Европа. Близки-
ят изток също е в горната част на класацията.

В същото изследване сънародничките ни 
изпъкват по още един показател - за 2022 г. 
българките са били най-младите родилки на 
първо дете. При нас това е било на 26,6 годи-
ни. Следват румънките - на 27 г., докато “най-
възрастни” са били италианките и испанките 
- на 31,7 и 31,6 г. Средно за ЕС дамите се сдо-
биват с първото си бебе на 29,7 г.

Всичко това обаче са само цифри, а за спа-
сяването на нацията трябва да се води адек-
ватна политика. Когато за 3 години избира-
ме 7 пъти парламент и не може да се състави 
правителство, хаосът и кризата няма как да 
родят смислени решения и спокойствие за по-
вече бебета.

Етническите българи
изчезват с 19 на час
През 2050 г. мнозинство ще са ромите, 

защото раждат много повече, смята дирек-
торът на Демографския институт акад. Пе-

тър Иванов
По официални статистически данни нация-

та ни от почти 9 милиона е намаляла на около 
6, което е свиване с около 30%. С всеки изми-
нал час етническите българи намаляват с 19 
души. В тези 60 минути ромите се увелича-
ват с четирима. Така че сумарно българските 
граждани стават с 15 души по-малко на час. 
В друго свое изследване извън цитираното 
по-горе Евростат казва, че броят на българи-
те през 2050 г. ще спадне с 30%, но не казва 
нищо за етническия състав. Българите ще са 
етническо малцинство. Когато се случи това, 
населението ще се увеличи.

Проучване на НСИ преди време разкри, че 
64% от ромките имат по 4 и повече деца. Бъл-
гарките раждат около 1 дете. За да се поддър-
жа равновесието, би трябвало всяка жена да 
има по 2,2 деца. Данните за повишената пло-
довитост у нас от 2002 г. се дължат на факта, 
че тези, които не раждат, стават по-малко, а 
тези, които имат по повече деца, се увелича-
ват. Тези жени получават солидни суми по 
всички канали, вкл. европейски. Голяма част 
живеят на социални помощи.

Така че увеличеният коефициент на фер-
тилност се отнася за ромския етнос и по-
казва изчезването на етническите бълга-
ри. Казали са го още и структури в САЩ, 
ООН и Евростат. България е на първо място 
по срив на демографията от всичките 230 
страни в света.

Що се отнася до данните, че в бедните 
страни се раждат повече деца, известен е за-
конът, че когато няма контрацептиви, на 20 
години популацията се удвоява. Точно това 
се случва там. Изчислявано е също, че едно 
семейство може да има средно по 9 деца. 
Така е било при прапрародителите ни. Тези 
бебета са били нужни на семейството, защо-
то осигуряват работна ръка за издържането 
му. Жените пък са отивали да помагат при 
други фамилии.

А сега и генофондът на България се проме-
ня. Всички, които имат някакъв потенциал, 
независимо дали умствен или физически, са 

напуснали страната.

Моментът е преломен, до
1-2 години ще спрем да
намаляваме
Ако беше въпрос на пари, шведите щяха да 

са повече от индийците, казва продуцентът 
Андрей Арнаудов

3 са показателите, по които съдим дали на-
цията се стопява, или се увеличава - раждае-
мост, задържане на българите тук и връщане-
то им от чужбина, плюс "внос" на хора, както и 
колко са починалите.

Математически, нацията се свива. Основна-
та причина за това е напускането на много се-
мейства, а не по-слабата раждаемост. Тя даже 
леко се повишава. Разбира се, има го и факто-
рът „висока смъртност" заради недоброто ни 
здравеопазване.

Но аз съм оптимист за бъдещето, защото 
от 2 - 3 години все повече наши сънародници 
се прибират, отколкото заминават в чужбина. 
При положение че 20 - 30 хиляди са напуска-
ли годишно страната досега, през 2023 тен-
денцията се обръща (17 017 са се върнали, а 
11 913 са заминали). Намираме се в преломен 
момент, до 1 - 2 години населението ще спре 
да намалява.

Не се раждат по-малко деца, просто хората 
на 20 - 30 години не са в страната, българче-
та се появяват на бял свят в Лондон, Чикаго 
или Мадрид. Не е сигурно, че те имат бъл-
гарско гражданство, родителите може да са 
решили да бъдат с чуждо. Затова няма и как 
да бъдат преброени всички наши сънародни-
ци в чужбина.

Аз съм сигурен, че има повод за оптимизъм 
по демографския въпрос. Ключът за реше-
нието е задържането и "вносът" на хора. Раж-
даемостта е личен акт и не зависи от финан-
совото състояние. Ако беше така, в Швеция 
щяха да имат много повече деца, отколкото 
Индия. И трябва да има добро здравеопазва-
не, за да се контролира високата смъртност.

От друга страна, държавата трябва да сти-
мулира раждаемостта и да направи демо-
графската политика политически и бюджетен 
приоритет. Но ако не се фокусираме да вър-
нем младите и да ги задържим, раждаемостта 
няма да може да реши проблема.

КРИМИ

Сн.: Pixabay
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През 1927 г., Уолт Дисни създава „Осу-
алд Щастливия заек“ за Universal. Това зайче 
има кръгло бяло лице, малък нос и клепнали 
черни уши. След като Дисни продава поре-
дица от късометражни филми на студиото, 
той се завръща през 1928 г. (запомнете тази 
година), за да предложи услугите си за съз-
даване на още филми с Осуалд. Но тогава не 
само открива, че е загубил правата си върху 
своето щастливо зайче, но Universal му пред-
лагат и по-ниска заплата, за да го анимира. 
И така, Уолт излиза от срещата и буквално 
веднага сяда на бюрото си заедно с анима-
тора Ъб Айвъркс, за да преработи творение-
то си. Те скъсяват ушите му и го превръщат 
в мишката, която всички знаем днес като 
Мики Маус, пише chr.bg. Поне това е офици-
алната история.

Според една по-различни версия обаче 
Уолт Дисни намира вдъхновение за Мики 
във влака от Ню Йорк до Лос Анджелис през 
1928 г. По време на трансконтиненталното 
си пътуване той обмисля емблематичният за 

компанията образ и именно 

тогава прави някои от
първите му скици
Нарича прототипа Мортимър, но жена му 

не харесва името и препоръчва да го проме-
ни. Така се появява Мики.

Но какво ще стане, ако ви кажем, че Мики 
Маус може да е живял таен живот преди Дис-
ни, дори преди Осуалд Щастливия заек?

В официалната версия за произхода на 
мишката започват да се появяват пукнатини, 
когато няколко любители на антиките и иг-
рачките разкриват оригиналния Мики. През 
2002 г. Крейг Андрюс издава книгата си „Счу-
пена играчка: Мечтата на един човек, мисте-
рията на една компанията“, в която разказва 
историята за дядото на съпругата си, Торънс 
Диц, който основава компания за играчки, 
която прави дървена мишка с изненадва-
що познато име. Скоро след това – в „History 
Detectives“ на PBS през 2005 г. – колекционе-
ри показват своите антични дървени играчки 
мишки, с което се привлича още повече вни-
мание към факта, че 

Мики Маус на Уолт Дисни
може да не е оригинален
персонаж
Затова нека върнем часовника назад до 

1925 г., няколко години преди дори Осуалд 
да се появи, и да видим каква може да е ис-
тинската история за произхода на Мики.

Торънс Диц основа Performo-Toy Company 

в Мидълтаун, Пенсилвания, през тази годи-
на, но дизайнерът и съосновател Рене Гроув 
измисля оригиналната мишка, която се казва 
Мики.

Компанията се специализира в малки дър-
вени играчки и прави около 35-40 различ-
ни модела – разнообразен актьорски състав, 
включващ Джой Бой, Денсинг Гърл, Баун-
синг Трикси и тяхната най-популярна играч-
ка Мики, черно-бяла мишка, с нотка червено.

Въпреки че времевата линия наистина по-
ставя двата мишока в непосредствена бли-
зост един до друг, за щастие на Performo-Toy, 
Рене Гроув кандидатства и получава патент 
за своята играчка на 17 август 1926 г. (Патент 
на САЩ # D70 ,840). Името Мики обаче идва 
по-късно, когато той провежда допитване как 
да го кръсти сред служителите на компани-
ята; Лари Гроув предлага „Мики“ и Performo-
Toy го 

регистрира като търговска
марка на 8 февруари 1927 г.
Оригиналният дървен мишок е хит и ком-

панията продава играчките Мики Маус от 
1927 до 1931 г. Те стават толкова популяр-
ни, че дори се налага да се намали производ-
ството на другите играчки, за да угодят на с 
търсенето на тази. Тя започва да се продава и 
извън Пенсилвания като престижната компа-
ния George Borgfeldt, със седалище Ню Йорк, 
я разпространява в целия Североизток. Това 
означава, че е била в продажба точно когато 
Уолт Дисни идва в Ню Йорк, за да предста-

ЛЮБОПИТНО

Ето какво е измислил 
Уолт Дисни във влака 
от Ню Йорк до Лос 
Анджелис

Истинската история 
на Мики Маус
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ви Осуалд Щастливия заек на Чарлз Минц от 
Universal.

Не може да се отрече, че Мики на Гро-
ув е първият, но дали историята за двамата 
е просто съвпадение или Дисни е откраднал 
идеята?

Историците казват, че е възможно. Мики се 
продава в цял Ню Йорк, когато той е в града, и 
тъй като от анимационното студио официално 
твърдят, че Мики Маус се ражда във влака от 
Ню Йорк, това изглежда като съмнително съвпа-
дение. Статия от Middletown Public Library дори 
предполага, че е възможно играчката да е била 
толкова популярна, че да се продава в самия 
влак, с който Уолт пътува до Лос Анджелис.

Но е възможно и аниматорът просто да е 

имал същата идея. Някакво съвпадение.
Така или иначе, както дървената играчка 

Мики, така и анимационният герой Мики 

съществуват по едно и също
време между 1928 и 1931 г.
Нещата за играчката обаче се променят 

през 1931 г., когато неговият анимационен 
съименник се изстрелва до статута на су-
перзвезда и Disney… пускат играчка с него-
вия образ, която по ирония на съдбата също 
се продава чрез Borgfeld Company. Сега двете 
мишки официално са съперници.

Бихме си помислили, че Performo-Toy, 
имайки патенти и защитени авторски права, 
ще може да организират солидно дело срещу 

студиото, но не само не става така, ами ста-
ва дори обратното! Disney Corporation дава 
Performo-Toy Company на съд, твърдейки, че 
те са откраднали идеята за Мики. Компани-
ята за играчки не може да се справи с импе-
рия като Disney и губи делото. Съдилищата 
нареждат на базираната в Мидълтаун компа-
ния не само да прекрати производството на 
всичките си играчки Мики, но и да унищожи 
тези на склад заедно с всички каталози, които 
я включват. За съжаление тази загуба не само 
убива най-популярния продукт на Performo-
Toy, но заедно с Голямата депресия цялата 
компания загива.

Въпреки че тя вече не съществува, остават 
няколко оригинални кукли Мики и легенда-

та все още циркулира около мишката, която 
се появи преди тази на Уолтър. Има ли краж-
ба в крайна сметка? Един от най-големите 
колекционери в света на ранни предмети от 
Disney, Мел Бирнкрант, ни предлага един 
безумен обрат: „Изглежда, че нито единият 
Мики, нито другият са били първата знаме-
нита мишка в Америка…“

„Krazy Kat“
„Мики еволюира от цялата поредица обик-

новени мишки в анимационните филм преди 
него“, казва Мел, включително приятеля миш-
ка на Котаракът Феликс (от 1922 г.), Милтън 
Маус от филмчетата по басните на Езоп (от 
1920 г.) и преди това, Игнац от анимационни-
те филми и комикси „Krazy Kat“ (от 1914 г.).

Мел вярва, че това, което е позволило на 
Мики да стане звезда вместо другите миш-
ки в бранша, е „изящният дизайн“ на Дисни 
и фактът, че за Мики е имало филми. И до 
30-те години на миналия век, въпреки че са 
първите, които пуснаха своите мишки на па-
зара, другите конкурентни компании изглеж-
да, че копират Disney. Например, анимациите 
по басните на Езоп от 1930 г., който включва 
двойка мъж и жена мишки – приликата им с 
Мики и Мини е „твърде близка“, което кара 
Disney да предприеме съдебни действия сре-
щу студиото Van Beuren.

Мел споменава и една поговорка: „Ако не мо-
жете да ги победите, присъединете се към тях.“

Много е вероятно останалите мишки да са 
започнали да възприемат такова поразително 
сходни черти с популярния Мики Маус, който 
всички познаваме и обичаме днес, защото по-
малките компании в крайна сметка „чувстват, 
че имат това право“. И макар че вероятно ни-
кога няма да разберем истината за това как 
Уолтър Дисни създава мишка със същото име 
като на Peformo, в крайна сметка историята се 
пише от победителите.

ЛЮБОПИТНО

Сн. Wikimedia

Ъб Айвъркс
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Поколението Y - така социолозите наричат 
родените през 80-те години. Те са независи-
ми, с подчертана индивидуалност и ревниво 
пазена свобода. Израсли са в мрежата и жи-
веят в свят без граници. Българите от аван-
гарда на това поколение изглеждат, сякаш 
кризата е минала край тях, без да я забеле-
жат. Докато родителите им говорят за безра-
ботица и безпаричие, те обсъждат нови про-
екти. Харесват ли ни или не, те са бъдещето и 
вместо да им налагаме остарели стереотипи 
на работа и живот, по-добре да се опитаме да 
ги разберем.

„Баш българка съм, родена и израснала в 
старопрестолния град Велико Търново - казва 
с гордост Цвета. - Давам всичко от себе си мал-
ките ми деца с баща американец да говорят на 
чист български език.“ Не e позволила нейните 
17 години в Америка да повлияят на това. Не 
сме се чували от 9 години, но си е същата ро-
долюбка, от онези, за които казваме, че са „по-
българи от някои българи в Родината“.

Цвета Калейнска - една от най-успешните 
българки зад граница, умно и целенасочено 
използва и развива талантите и дадености-
те си - красота, интелект, работохолизъм. Да 
консултираш компании от списъка Fortune 
500, най-големите в света, се изисква огро-
мен кураж. Тя използва умело опита си като 
Account Director (директор, отговарящ за со-
циалните мрежи) в една от най-големите кор-
порации в света Brandwatch. Кaтo cтpaтeг 
пo coциaлни медии пpeз гoдинитe e кoнcyл-
тиpaлa кoмпaнии като „Пapaмayнт”, coциaл-
нитe мpeжи X и Facebook, автомобилните ги-
ганти „Toйoтa” и „Аyди”.

Горда е, че „болярска кръв тече във вени-
те й“. Ражда се в семейството нa извecтния 
във Велико Търново гинeкoлoг д-р Мaвpo-
ди Кaлeйнcки и нa Teoдopa Кaлeйнcкa, коя-

то pъкoвoди Евpoпeйcкия инфopмaциoнeн 
цeнтъp в града и преподава „Европеистика“ 
във Великотърновския университет. Възпи-
тaник е нa езиковата гимназия в родния си 
град и владее aнглийcки, фpeнcки, иcпaнcки 
и итaлиaнcки език.

Живее в САЩ oт 2008 г., кoгaтo пoлyчaвa 
cтипeндия зa oбyчeниe в частния католиче-
ски университет “Свети Фpaнциcк” в Ню Йopк. 
Заживява там сама, едва 20-годишна, дале-
че от роден дом и близки. В университета се 
възползва максимално от възможността да 
учи паралелно по няколко специалности и 
завършва бaкaлaвapcки cтeпeни пo „Мapкe-
тинг“, „Мениджмънт“, „Мeждyнapoдeн биз-
нec“ и „Икoнoмикa“.

„Много ум и амбиция в една
красива главица“
Така се шегуват за нея познатите й. Пpeз 

2010 г. кaтo “Миc Бългapия Диacпopa САЩ” 
Цвета получава короната на „Любимкa нa 
пyбликaтa“ в мeждyнapoдния кoнкypc “Миc 
Диacпopa Мoдeлc”. Започва и успешна 
кapиepa нa фотомoдeл. 

През 2012-а записва магистратура по „Пуб-
лична администрация“ в City University оf New 
York („Градския университет на Ню Йорк“), в 
колежа „Бърнард Барух“. Докато следва, ра-
боти в сферата на социалните медии, а още 
в първата фирма й осигуряват работна виза.

От 2015 г. е директор в корпорация 
Brandwach - международна технологична 
компания с офиси в САЩ, Англия, Сингапур 
и Германия. Цвета консултира големи компа-
нии как да извлекат най-много от софтуера 
на Brandwatch, един от най-добрите в света 
за извличането на информация от социални-
те медии във формата на цифри. „Помагам им 
да разберат как точно мислят техните клиен-
ти“, казва тя.

Като експерт по социалните медии в САЩ, 
Цвeтa, пoзнaтa с авторския си псевдоним 
Tsvetta, през  2014 г. издава „#Кpaлицaтa: 
coциaлнaтa мpeжa” - пъpвaтa книгa нa бъл-
гapcкия пaзap, пocвeтeнa нa coциaлнитe мpeжи.

„През 2019-а реших да регистрирам собст-

ПОКОЛЕНИЕТО Y

БОРЯНА АНТИМОВА
boryana@bgvoice.com

Една от най-успешните българки в САЩ е лице 
на лидерската академия за момичета GLOW и 
пазител на българщината зад Океана.

Цвета Калейнска: Да консултираш 
гиганти като „Пapaмayнт”, „X“, 
„Фейсбук“, „Амазон“ и „Аyди”

Снимки: Личен архив

Със Стивън, 2017 г. Като абсолвент в Ню Йорк Като “Миc Бългapия Диacпopa САЩ” Цвета като момиче на GLOW
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вена консултантска компания, нарекох я на 
нашата планина - RILA GLOBAL CONSULTING 
“, казва тя. Днес Цвета Калейнска е ценен и 
награждаван предприемач, автор и глобално 
признат телевизионен коментатор, специа-
лизиран в областта на изкуствения интелект, 
дигиталните потребителски анализи, телеви-
зионните зрителски метрики и международ-
ните стартъп екосистеми. Цвета

консултира компании
от Fortune 500
като им предоставя стратегически прозрения, 

които стимулират иновациите и успеха в глоба-
лен мащаб. „От 2019-а компанията се разрастна 
много и вече сме 10 човека“, казва Цвета.

Днес компанията й оперира в 7 държави с 
виртуални офиси в Северна Америка, Европа 
и Азия. Цвета използва изкуствен интелект за 
анализ на данни от социални медии за гло-
бални клиенти като Amazon. Нейното лидер-
ство и прозрения са представяни в престижни 
медии като Forbes, Associated Press, The New 
York Post, Sky News, NewsMax TV...

Тя е носител на наградата Women in ICT от 
WomenTech Network и много награди Stevie 

за „Лидер на мисълта на годината“ и „Жени, 
помагащи на жени по света“. През 2023-а е 
обявена за „Най-добра жена лидер в Север-
на Америка“ от Globant в категорията „Жени, 
които изграждат“.

Експертизата на Цвета е оценена и в Ев-
ропейската комисия, където е член на ин-
вестиционното жури на Европейския съвет 
за иновации. Тя оценява и подкрепя високо-
ефективни компании еднорози (със светка-
вичен ръст и пазарна оценка в милиарди) и 
стартъпи по програмата „Хоризонт 2020“. 
Така допринася за иновационния фонд на Ев-
ропа в размер на 80 милиарда долара. Нейно-
то стратегическо ръководство помага за фор-

мирането на бъдещето на международните 
стартъпи и технологични екосистеми.

От години Цвета Калейнска е и красивото 
лице и закрилник и съорганизатор на 

момичешката
Академия GLOW
проект на Корпуса на мира, създаден през 

2000 г. Провежда се всяко лято през юли като 
лагер за 50 до 70 момичета от 14 до 18 го-
дини в околностите на Велико Търново. „Като 
търновка, там са корените ми, там го и пра-
вим“, казва Цвета. Тя осигурява връзка с орга-
низации, спонсорство и отразяването на про-
екта в социалните медии.

Проектът GLOW, или Girls Leading Our 
Worlfd („Момичета управляват нашия свят“) 
е създаден с идеята да отключи пълния по-
тенциал на българските младежи и да под-
помогне развитието им като бъдещи лидери 
и активни граждани, способни да вземат ин-
формирани решения. Помага им да осъзна-
ят своите силни и слаби страни, да подобрят 
уменията за ефективна комуникация, целепо-
лагане и постигане на поставените цели.

„Момичетата са от градове и села в цяла 
България, расли са в различна среда и за тях 
е ценно да се запознаят с всички останали 
участнички в лагера. Това ги обогатява“, каз-
ва Цвета. Там ги учат и тренират на всякакви 
теми - от комуникация до лидерски умения и 
презентиране пред публика. Дават им също 
съвети и менторство как да кандидатстват в 
университети, помагат им по-късно и за тях-
ната реализация, за намирането на работа.

Всичко това Цвета прави на доброволчески 
начала, като много от възпитаничките на ла-
гера после също се включват като добровол-

ци в организацията.
Днес Цвета съчетава ролята си на ръково-

дител на престижна компания и на съпруга и 
майка. „Работя дистанционно и в несъществу-
ващото ми извънработно време се радвам да 
имам няколко минутки тишина вкъщи, да мога 
да изпия кафето си на спокойствие“, смее се тя.

Любовта на живота си - американеца Сти-
вън среща през 2014-а в Ню Йорк и вече 11 
години са заедно. През 2021-ва се ражда пър-
вата й дъщеря Емилиана, кръстена е на люби-
мия й писател и също търновец Емилиан Ста-
нев. През 2023-а се появява Николина, тя идва 

с името си на Никулден. „Стивън няма нищо 
против българските им имена, той обича Бъл-
гария и нашите традиции“, казва Цвета.

„Имам дете с чужденец, а пък в същото вре-
ме съм родолюбив човек, обичам страната си, 
нашите традиции и обичаи. Когато дъщеря ми 
Емилиана започна да разбира нещата в света 
около нея, за мен беше много важно тя да се за-
познае и с българските обичаи. Говоря й само 
на български и се учим и на писане на българ-
ски, обяснявам какво е България, къде се нами-
ра, ходим си често в Родината“, споделя Цвета.

Колкото повече пораства Емилиана, Цве-
та се замисля, как българчета в англоезична 
среда да запазят българското в тях. За най-
малките тя 

създава книжката за
оцветяване „Кукери“
на 2 езика - български и английски. Освен 

картинките за оцветяване, разработени от ху-
дожник, в нея представя историята на куке-
рите и фестивала „Сурва“ в много сбит и опро-
стен вариант - като за малки деца.

„Идеята се роди от моите живи детски спо-
мени за кукерите и техните красиви пъстри 
костюми - казва Цвета. - С тази книжка искам 
да направя културата на кукерите достъпна 
за Емилиана и Николина и за всички деца по 
света, да научат повече за България.“

Книгата е на пазара в САЩ, Англия, Герма-
ния, Испания, Италия, Австралия и в Бълга-
рия, публикувана е и в Amazon. Окуражена от 
успеха й, Цвета мисли и по нови идеи за дет-
ски книжки. „За мен е изключително важно 
Емилиана и Николина, макар и далече от Бъл-
гария, да говорят български, да знаят откъде 
идват и да се гордеят с българските си коре-
ни“, казва родолюбивата ни сънародничка.

ПОКОЛЕНИЕТО Y

Със Стивън и Емилиана на празника 4 юли „Заедно ще направим света по-добро място за живеене”, вярват момичетата от GLOW

С приятелки в София, 2018  г.

С приятелки в пустинята в Дубай

С книжката си „Кукери“ Цвета запознава българчетата 
по света с културата и традициите ни
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Все по-често като извод от различни про-
учвания за физическата сила и способността 
за баланс, се налага твърдението, че старее-
нето и влошаването на мускулния тонус мо-
гат да се измерят в домашни условия с про-
стички тестове. Връзката между баланс на 
тялото и общо състояние и нива на стареене 
е безспорна. 

Екип от изследователи наблюдавали 40 
души на възраст над 50 години. Оценявали се 
силата на захващане на горните крайници и 
силата на коляното на долните крайници, как-
то и задачи, включващи стоене на двата крака 
с отворени и затворени очи, походка в изпра-
вено положение, и стоене на един крак. 

Бил тестван както водещия,
така и неводещия крак
Станало ясно, че походката изглежда не се 

влияе значително от възрастта, силата – в из-
вестна степен, а балансът – много. Тестовете 
за баланс не показали отклонения, свързани 
с пола (такива са регистрирани в изпитания-
та за сила). Способността за балансиране във 
всички групи е значително засегната, като 
най-видимите въздействия на възрастта се 
наблюдават върху способността на участни-
ците да стоят на един крак.

Когато участниците стоели на един крак, 
продължителността на баланса намалявала 
със скорост от 2,2 секунди на десетилетие 
от недоминиращата страна и 1,7 секунди на 
десетилетие от доминиращата страна. В дву-
странните упражнения учените констатирали 
увеличение на люлеенето от 6,3 процента на 
десетилетие с отворени очи и 10,4 процента 
със затворени очи. 

Въпреки че извадката не е твърде обшир-
на и възрастовите параметри на участниците 
не се различават много, за да се направят ка-
тегорични заключения, изследването описва 
начините, по които влошаването на мускули-
те засяга специфични функции на застарява-

щото тяло.

Саркопенията е влошаване
на мускулната маса, сила и
функция
Тя може да засегне хора на средна възраст, 

но води до сериозни последствия при въз-
растни хора, особено ако имат и хронични за-
болявания. Изчислено е, че между 5 и 13 про-
цента от хората на възраст 60-70 години са 
засегнати от саркопения и това може да до-
принесе за риск от падания и фрактури. 

Изследването е публикувано в списанието 
PLOS ONE.

Упражнението
Внимание! Препоръчително е при изпъл-

нение на това упражнение да сте близо до 
шкаф, ракла, легло, стена – нещо, на което да 
можете да се подпрете, ако залитнете. Особе-
но важно е възрастните хора да не го правят 
сами в стаята, а в присъствието на близък, 
който ще им подаде ръка, ако залитнат.

Стои се на един крак – първо с отворени, а 
после със затворени очи. Трябва да сте боси, 
ръцете са на кръста или отстрани на бедрата. 
Тестът приключва веднага щом преместите 
стъпалото или поставите вдигнатия крак на 
земята. Ето един примерен норматив според 
различните възрастови групи:

Под 40 години: 45 секунди с отворени очи, 
15 секунди със затворени очи.

40-49 г.: 42 секунди с отворени очи, 13 се-
кунди - със затворени.

50-59 г.: 41 секунди - с отворени, 8 секунди 

- със затворени.
60-69 г.: 32 секунди - с отворени, 4 секунди 

- със затворени.
70-79 г.: 22 секунди - отворени, 3 секунди - 

със затворени очи.

ЛЮБОПИТНО

Проверете „истинската 
възраст“ на тялото си – 
застанете на един крак
Саркопенията 
е влошаване на 
мускулната маса, сила 
и функция

Сн.: Pixabay
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Има повече от дузина фактори за увелича-
ване на риска от развитие на ранна деменция, 
казва Робърт Хауърд, професор по психиа-
трия в напреднала възраст в University College 
London. Думите му са цитирани от Daily Mail. 

Експертът уточни, че за ранна се счита де-
менцията, която се появява преди 65-годиш-
на възраст. Като възможни причини за това 
той посочи генетична предразположеност, на-
чин на живот или определени заболявания. В 
същото време професорът подчерта, че ако 
е трудно да се промени ДНК-то, тогава други 
фактори са много по-лесни за коригиране. Ако 
това не се направи, сигурен е специалистът

рискът се увеличава
„Да приемем, че сте имали диабет тип 2 и 

хипертония от младини, но не ги контролира-
те. Това означава, че вашето сърце и кръво-
носните съдове, които хранят мозъка ви, ще 

се износят по-бързо“, каза Хауърд като при-
мер. Той добави, че лошото здраве на сърце-
то и кръвоносните съдове може да отключи 
процеси, водещи до болестта на Алцхаймер. 
Психиатърът подчерта, че когнитивните за-
болявания са много сложни и възникват под 
въздействието на много фактори. 

В допълнение към диабета и високото 
кръвно налягане, каза той, тютюнопушенето, 

пиенето на алкохол, липсата на социални кон-
такти, депресията, загубата на слуха или глу-
хотата имат отрицателно въздействие върху 
здравето на мозъка. Високият холестерол, 
затлъстяването, заседналият начин на живот 
и намалената зрителна острота също 

повишават риска 
от деменция

И накрая, нараняванията на главата, полу-
чени в детството или юношеството, също мо-
гат да послужат като фактор за развитието на 
ранна деменция. 

По-рано невроложката Наталия Глотова 
предупреди, че коронавирусът може да при-
чини стареене на мозъка. Лекарят отбеля-
за, че такива последствия са възможни дори 
след лека форма на заболяването.

ВАШЕТО ЗДРАВЕ

Факторите на 
ранната деменция
ДНК-то ни не може да 
се промени, но други 
фактори са много по-
лесни за коригиране

Сн.: Pixabay

Срещите и общуването с колеги намаля-
ват риска от деменция в напреднала възраст, 
казва Габриел Лежер, невролог от Калифор-
нийския университет в Сан Диего, САЩ. 

Той предложи неочакван начин да се гри-
жим за младостта на мозъка в разговор с 
HuffPost. Лежер каза, че когато трябва да 
обсъди нещо с колега, той почти никога не 
изпраща имейли. Вместо това той чака сре-
щите с пациентите, за да говори лично. Спо-
ред лекаря този навик му помага да бъде 
по-активен. „Проучване от 2023 г. на близо 
50 000 души установи, че седенето повече 
от 10 часа на ден е свързано с повишен риск 
от деменция“, каза Лежер. 

Неврологът добави, че има и друга при-

чина, поради която общува с колегите си 
лично, а не по телефона или чрез социал-
ните мрежи. Според него взаимодействието 
с други хора тренира мозъка, помага за по-
доброто поддържане на функциите му и на-
малява риска от деменция. „Колкото по-ак-
тивни са вашите социални взаимодействия, 
толкова повече връзки създава мозъкът ви. 
По този начин общуването с други хора е за-
щитен фактор срещу болестта на Алцхай-
мер“, заключи лекарят. 

Неврологът Робърт Лав вече предупреди, 
че високите дози кофеин и захар са вредни 
за здравето на мозъка. Според него комби-
нацията от тези продукти в големи количе-
ства може да доведе до деменция.

Общуването с хора 
намалява риска
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Модата се развива стремглаво като дизай-
нерите по света неуморно се опитват да съз-
дадат невъзможно красиви и безпардонно 
фамозни тоалети за дефилетата си. Често 
срещана характеристика на модерните тоале-
ти е че съдържат някакъв екстравагантно не-
практичен елемент. Или самите те са изцяло 
такива – непрактични, странни, луди.

Но защо съществува тази страна на мода-
та? Защо дизайнерите не произвеждат един-
ствено дрехи, които всеки може да носи?

Стандартните модни дефилета, или Pret-
a-Porter – „готово-за-носене“, от фр. език, се 
провеждат по няколко пъти на година от по-
вечето топ марки в индустрията. Тяхната цел 
да е да ни покажат какво ще се носи през 
следващия сезон като това често са нормални 
дрехи, подобни на тези, които вече са на па-
зара. Единствената разлика е, че дрехите на 
подиума имат леки поправки, за да прилягат 
на конкретна манекенка, а тези в магазина са 
шити така, че 

да стават на възможно
повече хора
Тези дефилета обаче далеч не привличат 

такова медийно внимание, каквото Haute 
Couture – „Висша мода“ от френски език – това 
е и една от причините тоалетита да са толкова 
екстравагантни. Излиза, че да се създаде тоа-
лет като на Лейди Гага е сравнително евтин 
начин за събуране на погледи към определен 
дизайнер. Затова и изпълнители като самата 
Гага често правят подобни номера.

Сузана Франкел, един от модните редак-
тори на The Independent, казва: „Въпреки че 
някой от по-скъпите дефилета могат да стру-
ват до 500 000 паунда и пак са по-евтини от 
рекламна кампания със супермодели и скъп 
фотограф, а също така имат и много по-бърз 
ефект като достига и до повече хора.“

По-ярките и приказни тоалети естествено 
привличат повече вниманието на пресата и в 

резултат на това през годините 

моделите стават все
по-налудничави
Haute Couture могат да бъдат и възможност 

за дизайнерите да се развихрят и да покажат 
способностите си за работа с различни мате-
риали и материи.

Трябва да се отбележи, че дрехите на по-
добни дефилета като цяло не са предназна-
чени за продажба, но въпреки това често по-
влияват популярната мода по някакъв начин. 
Това влияние може да се изразява в нещо 
просто като цветовите комбинации или силу-
ета. Популярен пример са впитите дънки, кои-
то бяха силно осмивани, когато за първи път 
се появиха на подиум, но след това станаха 
хит на пазара и сега са широко приети. Като 
цяло, разбира се, идеите, които се черпят от 
висшата мода са приближени и адаптирани 
за всекидневно носене. 

Подобна практика има и в други индустрии 
– например в автомобилната. Концептуалните 
коли се създават главно с цел да грабнат вни-
манието на журналистите, както и да покажат 
майсторството на компанията, когато тя няма 
ограничения. Но отново, както и при модата, 
елементи от концептуалните коли могат и се 
интегрират в норманите.

От гледна точка на изкуството – мнозина 
твърдят, че тоалетите от висшата мода 

трябва да се разглеждат
като произведения
Най-популярният противник на тази теория 

обаче е модният дизайнер и милиардер Миу-
ча Прада – жената, която хората в индустрия-
та често наричат Тази-на-която-трябва-да-се-
подчинява. В интервю за New York Magazine 
тя казва: „Изкуството е да се изразяват идеи, 
да се изразява визия. Моята работа е да про-
давам. И аз много харесвам работата си.“ Дано 
не види, че текстът ни е в категория Арт…

В крайна сметка целта на висшата е мода 
е реклама – секунди по телевизията, още ня-
колко сантиметра текст в уебсайтовете, още 
една снимка в Instagram и другите социални 
мрежи. Както всичко в модата, това също е 
за внимание.

МОДА

Екстравагантните 
тоалети имат своята 
цел, ето каква е тя

Сн.: Pixabay

Каква е целта на 
висшата мода?
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OWNERS AND DRIVERS,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60106, Набираме OWNER OPERАTORS и DRIVERS. 
Fuel карти с големи отстъпки-спестявате $500-$800 от отстъпки на ме-
сец, 10% диспеч.$250 cargo insurance. DRIVERS-$0.65 на миля. Заплащане 
всяка седмица, Delivery в понеделник, плащане в петък.Тел 773-538-3818 
7735383818 №20286
DRIVER CDL,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Търся шофьор за регионално/локално каране 
на Volvo. Заплащане може на миля или процент от букиннга,както се раз-
берем. За повече информация на тел.847-749-9161 8477499161 №20287
ШОФЬОР ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60156, Малка компания търси шофьор. Караме 
леки товари midwest и south. Без East Coast. 2700-3300 мили на седмица. 
Заплата по договаряне. 2245221007  №20270
OWNER OPERATORS,
Цена US$ 1.00, Зипкод 60056, Малка транспортна компания набира owner 
operator. Работим box truck and semi. Амазон hook and drop. Налични са 
иа други бордове. Предлагаме permits, fuel cards, weekly direct deposit, 
24/7 friendly dispatch. За повече информация 224-795-5588; mr13inc@
gmail.com 2247955588 №20253
TRAILERS FOR RENT,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60070, Available 53` DryVan and 53` Reefer Trailers for 
rent. Month to month   at rate and no mileage charge. Call at 508-280-2188 
5082802188 №20254
ШОФЬОР - DRY VAN ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60047, Свободни две места за SOLO DRY VAN шо-
фьор класс \"А\" Максимум мили, автоматик камион. Плащаме $0.65/ 
миля. (пълни/празни) 615-473-3887 Алекс 6154733887 №20252
DRIVERS MDW/SOUTH,
Цена US$ 60.00, Зипкод 60018, HIRING CDL CLASS A DRIVER FOR A 
2020 CASCADIA TRUCK FULLY EQUIPPED.WE TREAT OUR DRIVERS AS 
PARTNERS,CHOOSE YOU ROUTES.EASY GOING DISPATCH AND 24/7 
SUPPORT. 65 CENT PER MILE,ALL MILES,DETENTIONS,EXTRA STOPS,SAFETY 
BONUSES,LEASE TRUCK AND TRAILER POSSIBILITIES.CALL OR TEXT 
JIMMY(DIMITAR) 630-332-0008 6303320008 №20218
MDW/SOUTH CDL DRIVER,
Цена US$ 65.00, Зипкод 60018, CHOOSE YOUR ROUTES,FRIENDLY DISPATCH 
AND 24/7 SUPPORT. 2020 CASCADIA TRUCK FULLY  EQUIPPED.65 CENTS PER 
MILE,ALL MILES,DETENTIONS,SAFETY BONUSES ETC.POSSIBILITY FOR LEASE 
TO OWN TRUCK AND TRAILER.HOME EVERY WEEKEND.CALL OR TEXT JIMMY ( 
DIMITAR) 630-332-0008 6303320008 №20219
TEAM DRIVER 0,80
Цена US$ 10,000.00, Зипкод 60008, Търси се Тим шофьори от Януари за 
стеади курс от IL -Las Vegas do PA -IL за повече информация 8472542504 
8472542504 №20176

COAST TO COAST
OWNER OPS W HAZMAT,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60067, Light, consistent freight Full company 
fuel discount (up to $1.20 per gallon) Trailers available Call for details: 
1.800.719.4921 3609706448 №20559
ДИСПЕЧЕР,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60067, AGI TRUCKING INC , SCHAUMBURG IL ТЪРСИ 
ДИСПЕЧАРИ СЪС ОПИТ ЗА РАБОТА В ОФИС. ЗА ПОВЕЧЕ ИНФОРМАЦИЯ - 

РАБОТА ПРЕДЛАГАМ 

CDL ШОФЬОРИ ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60004, Тарся CDL шофьори за Dry Van и Reefer. 
Минимум 2 години опит. Гарантирани 3000 - 3500 мили. 224-717-9656 
2247179656 №20594
CDL ШОФЬОРИ ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60004, Тарся CDL шофьори за Dry Van и Reefer. 
Минимум 2 години опит. Гарантирани 3000 - 3500 мили. 224-717-9656 
2247179656 №20595
CDL DRIVER - $2000,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60068, Tarsya CDL driver za dry van s opit i chist 
record. Plashtam $0.65 cpm, $2000 na sedmica garantirani. Za poveche info 
se obadete na 224 659 1690 -Evgeni. 2246591690 №20599
ONBOARDING SPC.,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60050, ???? Rolling Meadows, IL | Почасова заетост 
Търсим Onboarding Specialist за транспортна компания.   Работа с доку-
ментация Познания по DOT изисквания (предимство)   Английски език 
???? careers@tangraexpedited.com |  630 281 7225 6302817225 №20600
CDL A DRIVER NEEDED,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60564, Terminal-to-terminal, drop and hook. Min 2 years 
veri� ed driving experience. Clean MVR, pass background check. Out 8–10 days, 
willing to drive nights. Call Aleks ???? 630-670-0679 6306700569 №20601
CDL DRIVER NEEDED,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60564, Pay: $0.60 per mile, paid via ACH (1099). 
Terminal-to-terminal, drop and hook. Requirements: Minimum of 2 years 
veri� ed driving experience. Clean driving record (MVR). Must pass a 
background check. Must be available to stay out 8–10 days minimum. 
6306701999 №20602
ДИСПЕЧЕРСКИ УСЛУГИ, 
Цена US$ 10.00, Зипкод 60008, Опитни OTR диспечери с над 10г опит 
в бизнеса с dry van, reefer, team, 10% диспеч, търсим О/О с опит, 
тел.:8478092420 8478092420 №20588
ОФИС СЪТРУДНИК,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Малка транспортна фирма търси сътрудник 
за работа от вкъщи. Ангажиментите са за оформяне на invoices and safty. 
Необходим е предишен опит . 8475534122 №20579
ОФИС СЪТРУДНИК,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Малка транспортна фирма търси сътрудник 
за работа от вкъщи. Ангажиментите са за оформяне на invoices and safty. 
Необходим е предишен опит . 8475534122 №20580
ОФИС СЪТРУДНИК, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Малка транспортна фирма търси сътруд-
ник за работа от вкъщи. Safty - invoices . Experience needed. 847-553-4122 
8475534122 №20581
OFICE SATRUDNIK,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Malka transportna company tarsi satrudnik 
za Rabota ot vkashtii Safty and invoices Neobhodim experience 8475534122 
№20582
WORK FROM HOME ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, small trucking company is looking for an 
associate to work from home,safety, invoicing, experience needed. 1-847-

Desk и Parts men на пълен работен ден от понеделник до петък. Намира 
се в Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 2243919193 №20375
РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60005, Сервиз за камиони търси да назначи Front 
Desk и Parts men на пълен работен ден от понеделник до петък. Намира 
се в Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 2243919193 №20376
РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60005, Сервиз за камиони търси да назначи Front 
Desk и Parts men на пълен работен ден от понеделник до петък. Намира 
се в Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 2243919193 №20377
РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 6003, Сервиз за камиони търси да назначи Front 
Desk и Parts men на пълен работен ден(понеделник-петък).Намира се в 
Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 2243919193 №20378
РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60005, Сервиз за камиони търси да назначи Front 
Desk и Parts men на пълен работен ден ( понеделник-петьк) Намира се в 
Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 2243919193 №20379
OWNER OPERATORS,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60048, Малка компания предлага съвместна рабо-
та с Owner Operators! Midwest; 24/7 Dispatch; Fuel Discounts up to 70 c/gal.; 
Предимно леки товари; Постоянни курсове;Direct Deposit всеки петък! 
-Tel. (847) 483-8787 8476659273 №20355
CDL DRIVERS NEED IT,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60193, Набирам CDL шофьори със Хазмат и Танкер 
енд. са задължителни. Работата е за ОТР. Оборудването е 2021 Freightliner 
Cascadia с APU и 53ft Dry van. Предлагаме : - добро отношение и професи-
онален диспеч. - Директен депозит всеки петък - Заплащане на миля или 
твърдо на ден -Карти за гориво Изискваня: - Clean record and background 
check. - Hazmat + tanker end. -2 години опит 7738632448 №20358
OWNER OPERATORS,
Цена US$ 1.00, Зипкод 60056, Търсим owner operators за съвмества работа 
с амазон. Hook and drop- power omly. Semi and box truck. Предлагаме 24/7 
диспеч, fuel cards, weekly direct deposit и коректно отношение. 224-795-
5588 или mr13inc@gmail.com 22479 №20348
БОЯДЖИЙ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60004, Търся бояджий с опит и без опит. Тел: 773 
865 0406 7738650406 №20337
OTR DRIVER,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60143, Предлагам работа за шофьори CDL клас А 
с минимум две години опит. За повече информация, моля, обадете се на 
224-717-9656 2247179656 №20327
CDL CLASS A DRIVER ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60070, Atom Transportation Corp Търся шофиор със 
CDL Class A Hazmat и Tanker endorsements. Заплаштането е между .65 и .70 
цента на мила, минимом 2 години опит. 2023 Volvo vnl760 и 2023 Wabash 
dry van. За повече информациа моля обадете се на телефон 773-988-0240 
Сашо. 7739880240 №20330
OWNERS & CDL DRIVERS,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60048, Търсим Owners и регионални CDL A шофьо-
ри! Добро заплащане! Възможност за прибиране в къщи през ден и всеки 
уикенд! Предимно Midwest; 24/7 Dispatch; Чек всеки петък! За повече ин-
формация 847-665-9273 или (847) 483-8787! 8476659273 №20308

BG VOICE СВАЛЕТЕ СИ МОБИЛНОТО ПРИЛОЖЕНИЕ BG LINKEDBG LINKED И ПУБЛИКУВАЙТЕ БЕЗПЛАТНА МАЛКА ОБЯВА В РЕАЛНО ВРЕМЕ

553-4122 8475534122 №20584
WORK FROM HOME ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, small trucking company is looking for an 
associate to work from home,safety, invoicing, experience needed. 1-847-
553-4122 8475534122 №20585
WORK FROM HOME ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, small trucking company is looking for an 
associate to work from home,safety, invoicing, experience needed. 1-847-
553-4122 8475534122 №20586
CDL CLASS A DRIVER ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60070, Търся шофьор със CDL Class A Hazmat and 
tanker endorsement и минимом 2 години опит. Заплащане 65 до 70 цента на 
мила. 2023 Volvo vnl760 автоматик, 2023 wabash dry van. За повече информа-
ция моля обадетесе на телефон 773-988-0240 Сашо. 7739880240 №20587
CDL DRIVER,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60060, Need a CDL driver Monday to Friday no east 
coast trips. Clean record and 2 years experience. good money- $1700 per 
week up to 2500 miles 2246598342 №20574
OWNER OPERATORS ,
Цена US$ 0.00, Зипкод , DS Express Inc. набира owner operators с HazMat 
и чист driver record. Седмично заплащане (direct deposit), 12% dispatch. 
7087454284 №20551
TRUCK DRIVER CLASS A,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60074, Looking for Truck Driver Class A. Maximum 
miles per week. New Truck Freightliner Cascadia 2024. Home on weekend. 
Great Pay 847-452-4058 8474524058 №20535
TEAM DRIVERS STEADY ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60008, Търсим Теам 0,75cpm за стеди товар IL до Las 
Vegas,NV после Las Vegas -York,Pa back to IL total miles 5000 week стартира 
от първи Януари 8472542504 №20513
CDL DRIVERS ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60143, WE looking for dedicated lines form IL-
NC,CO,SC,VA, Dry loads and Reefers more info 8472542504 EMIL 8472542504 
№20514
SAFETY FOR TRUCKING ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60008, Търсим човек за Safety за транспортна ком-
пания с опит за повече информация тел 8472542504 Емил или Георги 
6125456192 8472542504 №20515
DRIVER NEEDED,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60564, I’m looking for a regional intermodal driver. 
Home daily, weekends o� , with optional Saturday work. Pay is $0.55 per mile. 
Contact me for details! 6306700679 №20499
МЕХАНИК ЗА КАМИОНИ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60143, Търсим механик за камиони без опит или 
опит на външни условия за Road Services за повече информация Емил 
8472542504 8472542504 №20500
CDL DRIVERS ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60143, Търсим шофьори за рефер товари и dry van 
заплащане от 0.55 до 0.60 за сухи товари за рефер 0.60-0.65с на милия 
ходим do NC ,SC CO GA PA NJ NY KS TX MS постояни товари от IL 50% hook 
and drop в Чикаго повече инфо 8472542504 84725425404 №20501
CDL DRIVER NEEDED,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60564, Intermodal semi truck driver
needed, home nightly & weekends, Saturdays optional. 2+ yrs exp, clean 
background. 6306700679 №20486
CDL CLASS A,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Транспортна компания търси да назначи: 
--Шофьори без значение от опита- предлагаме обучение. Автоматик 
камиони с APU. Заплащане според опита-$0.60-$0.65 cpm. --Owner 
Operators – Dry Van, Reefers and/or Hazmat. Професионално отношение, 
много добри отстъпки на гориво и гуми, изготвяне на регистрации, IFTA 
and Permits, както и отдаваме ремаркета под наем. 10% Dispatch Fee. За-
плащане всяка седмица. Ph#7736036413 7736036413 №20489
CDL CLASS A,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Транспортна компания търси: -Шофьо-
ри OTR: 60-65 cpm. -Owner Operators–Dry Van,Reefer,Hazmat.Mного 
добри отстъпки на гориво и гуми, изготвяне на регистрации,IFTA and 
Permits,отдаваме ремаркета под наем.10% Dispatch Fee Заплащане всяка 
седмица. Ph#7736036413 7736036413 №20495
CDL CLASS A,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Транспортна компания търси: -Шофьо-
ри OTR: 60-65 cpm. -Owner Operators–Dry Van,Reefer,Hazmat.Mного 
добри отстъпки на гориво и гуми,изготвяне на регистрации, IFTA and 
Permits,отдаваме ремаркета под наем. 10% Dispatch Fee.Заплащане всяка 
седмица. Ph#7736036413 7736036413 №20496
CDL CLASS A,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Транспортна компания търси: -Шофьо-
ри OTR: 60-65 cpm. -Owner Operators–Dry Van,Reefer,Hazmat.Mного 
добри отстъпки на гориво и гуми,изготвяне на регистрации,IFTA and 
Permits,отдаваме ремаркета под наем.10% Dispatch Fee.Заплащане всяка 
седмица. Ph#7736036413 7736036413 №20497
ОСВЕЖАВАЩИ РЕМОНТИ,
Цена US$ 1.00, Зипкод 60101, Предлагам освежителни ремонти, боядис-
ване и електро услуги. 6305428173 №20365
РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60005, Сервиз за камиони трси да назначи Front 
Desk и Parts men на пълен работен ден ( понеделник-петьк) Намира се 
в Arlington Heights.За Контакти: 7739169353 изберете цветен фон THERE 
ARE 2243919193 №20374
РАБОТА ПРЕДЛАГАМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60005, Сервиз за камиони търси да назначи Front 

ВАШАТА БЕЗПЛАТНА МАЛКА ОБЯВА ТУК
Как да публикувам малка обява?

ВАРИАНТ 1: От вашия компютър или мобилно устройство. Отидете на сайта BGVOICE.com в глав-
ното меню на началната страница, натиснете ОБЯВИ (ако отваряте сайта през мобилно устройство, на-
тиснете горе в десния ъгъл иконката, наподобяваща хамбургер, и след това изберете МАЛКИ ОБЯВИ 
от менюто, което ще видите). Попълнете формата за публикуване и изберете дата и брой издания за 
публикуване. Натиснете бутона ИЗПРАТИ, след като сте попълнили формата. Ако искате обявата ви да 
се откроява от останалите, на цветен фон, със снимка или с по-дълъг текст, имате възможност да за-
платите онлайн. 

ВАРИАНТ 2: През телефона си. Чрез безплатното мобилно приложение BG LINKED (което трябва да 
свалите от Google Play или App Store). След като свалите приложението, е необходимо да си създадете 
акаунт, за да може да публикувате обяви. Кликнете върху знака „плюс“ (+) и попълнете полетата за мал-
ката обява. Предимствата са, че обява, публикувана през BG LINKED, е видима веднага в секция „Малки 
обяви“ и потребители, които са заинтересовани от обявата ви, могат лесно да ви изпратят имейл или да 
се обадят. Всички обяви, публикувани през BG LINKED, са безплатни. 

Обява, публикувана чрез мобилното приложение BG LINKED, ще бъде публи-
кувана и в хартиеното, и в дигиталното издание на вестник BG VOICE за периода, 
който сте избрали. Както и обратно – обява, публикувана през сайта BGVOICE.
com, ще бъде публикувана в категория МАЛКИ ОБЯВИ на мобилното приложе-
ние BG LINKED.

Чрез BG LINKED можете да слушате радио BG VOICE, да намерите български 
бизнес близо до вас, да видите график на българските събития, да публикувате малка обява, да 

научите най-важните неща от деня.  

CDL DRIVERS,
AGI TRUCKING INC НАБИРА ШОФЬОРИ С CDL 
CLASS A FOR LONG DISTANCE, HOOK AND 
DROP ТОВАРИ. ЗАПЛАЩАНЕ НА ПЪЛНИ И 
ПРАЗНИ МИЛИ $0,65. ПРЕДЛАГАМЕ ЧИСТО 
НОВИ КАМИОНИ VOLVO 2024. ЗА ПОВЕЧЕ 
ИНФОРМАЦИЯ, OFFICE Schaumburg IL ТЕЛ.-
727-488-8269 ИВАН

ДИСПЕЧЕР
AGI TRUCKING INC IN SCHAUMBURG IL ТЪРСИ 
ДИСПЕЧАРИ ЗА РАБОТА В ОФИСИ. ЗА ПОВЕ-
ЧЕ ИНФОРМАЦИЯ - ТЕЛ.727-488-8269 - ИВАН 
ИЛИ 720-579-6116 - ГЕОРГИ

SUPERVISOR for Tire Shop,
Цена US$ , Зипкод 60007, Tire shop located 
in Wood Dale is looking to hire a supervisor. 
Qualifi  cations: Strong communication and 
interpersonal skills. Basic computer skills. 
Good problem solving skills. Attention to 
detail. Teamwork skills. Job Type: Fulltime Pay: 
From $22.00 per hour Education: High school 
or equivalent (Preferred) Language: English 
(Required) License/Certifi  cation: Driver's 
License (Preferred) Work Location: In person 
Please call to schedule an interview: Phone 
#630-350-8622 6303508622 №20347

Сервиз за камиони търси да назначи Front 
Desk и Parts men на пълен работен ден от 
понеделник до петък. Намира се в Arlington 
Heights. За Контакти: 7739169353

Тръся шофьор на камион, Цена US$ 0.00, 
Зипкод 60056, Търся шофьор на камион пла-
щане на миля с хазмат и танкер ходене из 
цяла Aмерика Камиона е Волво трайлер Dry 
van За повече информация на телефон +1 
773-946-1796 7739461796 №20385

LIVE-IN ДОМ.ПОМОЩНИЦА / ДЕТЕГЛЕДАЧ-
КА за Маями, Флорида Търсим домашна 
помощница - грижа за домакинска работа 
, готвене, пране, гладене и грижа за децата 
когато не са на училище и детска градина. 
Осигурена за вас ще бъде стая със самосто-
ятелна баня, разнообразна храна , интернет 
достъп . Започване 10 ноември 2024, като 
след средата на декември ще бъде свободна 
до началото на януари! Търсим отговорен и 
съвестен човек с опит с деца и домакинство. 
Английски език е предимство, но не е за-
дължителен. Възможно е и да говори руски. 
Дългосрочен ангажимент! Почивни дни по 
договаряне! Отлично месечно заплащане. За 
връзка с нас тел:/WhatsApp: +13053350409

CDL Class A Needed,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Транспортна 
компания търси да назначи: ---> Шофьори 
без значение от опита. Предлагаме обуче-
ние за шофьори, които нямат опит. Авто-
матик камиони с APU. Заплащане според 
опита-$0.60-$0.65 cpm. ---> Owner Operators 
– Dry Van, Reefers and/or Hazmat. Предлага-
ме професионално отношение, много добри 
отстъпки на гориво и на гуми, изготвяне на 
регистрации, IFTA and Permits, както и отда-
ваме ремаркета под наем. 10% Dispatch Fee. 
Заплащане всяка седмица. Ph#7736036413 
7736036413 №20488

CDL DRIVER, Цена US$ 0.00, Зипкод 60173, 
AGI TRUCKING INC. НАБИРА ШОФЬОРИ С 
CDL CLASS A, FOR LONG DISTANCE LOADS, 
ЗАПЛАЩАНЕ НА ПЪЛНИ И ПРАЗНИ МИЛИ 
С ДИРЕКТЕН ДЕПОСИТ, ПРЕДЛАГАМЕ НОВИ 
КАМИОНИ VOLVO AND FRHT! ЗА ПОВЕЧЕ ИН-
ФОРМАЦИЯ , OFFICE Schaumburg IL 727-488-
8269 Ivan Stoyanov 7274888269 №20459

СВАЛЕТЕ СИ МОБИЛНОТО ПРИЛОЖЕНИЕ BG LINKEDBG LINKED И ПУБЛИКУВАЙТЕ БЕЗПЛАТНА МАЛКА ОБЯВА В РЕАЛНО ВРЕМЕ

МАЛКИ ОБЯВИ
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ТЕЛ.727-488-8269 Иван 7274888269 №20474
РАБОТА ТЪРСЯ

ЧИКАГО
REMOTE DISPATCH ,
Цена US$ , Зипкод , Six years dry/reefer hazmat experience remote and o�  ce 
available based in Plovdiv +359899544183 №20593
ACCOUNTANT SECIALIST,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, If you need an accountant specialist with 10 
years experience in trucking business you can call 773-558-8462 7735588462 
№20596
DISPATCHER REMOTE,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60056, Dispatcher от България с опит 53V/R/F/Hz 
търсиш коректен и доверен диспечер viber:2243913630 / 0877981874 
2243913630 №20493
ДИСПЕЧЕР С ОПИТ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60056, от България/софия диспечер с опит 53 
V/R/F/HZ 0877981874/ VIBER/CALL 877981874 №20273
CHIAGO+ SUBURBS,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60016, Жена търси работа като caregiver от 5 до 7 
дни livein на седмица. Без кола,20г. опит. Може помощник кухня, почист-
ване на къщи. Тел: 848 459 0982 8484590982 №20184
REMOTE DISPATCHER,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60001, REMOTE DISPATCHER 10 YEAR EXP REEFER 
HAZMAT DRY VAN FLAT BED STEP DECK CAR HAULER TMS SAFETY INVOICE 
IFTA SET UP 10 YEAR EXP DISPATCHER 18 YEARS IN TRUCKING 7278355206 
№20008
ДИСПЕТЧЕР,
Цена US$ 0.00, Зипкод 6007, Диспетчер с опит 18 гд DRY VAN REEFER 
FLATBED STEPDECK CAR HAULER HAZ MAT LTL 727-835-5206 7278355206 
№19887

ФЛОРИДА
DISPATCH REMOTE,
Цена US$ 0.00, Зипкод 33480, 0877981874/VIBER/ ТЕКСТ 53V/R/F/HZ ДИ-
СПЕЧЕР С ОПИТ ОТ БЪЛГАРИЯ 877981874 №20274
ДИСПЕЧЕР С ОПИТ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 33480, ТЪРСИШ ДИСПЕЧЕР? НО ДАЛИ МОЖЕ ДА ТИ 
ПОМОГНЕ В ТОЗИ МАРКЕТ И ТРУДНИ ВРЕМЕНА! ОТГОВОРЕН И ЗНАЕЩ ЧО-
ВЕК, ЗА ДОБРА РАБОТА. ВИБЕР 0877981874 877981874 №20209

ПРОДАВАМ
АТЛАНТА

VOLVO TRUCK 780,
Цена US$ 11.00, Зипкод 30518, 2003 Volvo 780.Volvo engine. Auto shift with 
clutch. Call for details. 4042007040 №20140

ЧИКАГО
2020 UTILITY TRAILER,
Цена US$ 50.00, Зипкод 60133, 2020 Utility Trailer, 53 x 102, Carrier 
Refrigerated Unit X4 7300, 12K Hours, Air Ride, Swing Doors. 2245220204 
№20305
ПРОДАВА АВТОМОБИЛ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60090, Scion tc2008 Колата е в перфектно състоя-
ние, никакви проблеми с двигател и трансмисия. 17736901956 №20249
ПРОДАВА КОЛА,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60090, Scion TC2008 Колата е на 133000 мили, в иде-
ално състояние, без никакви проблеми по двигател и трансмисия. Всичко 
по колата работи. 7736901956 №20250
TRAILERS FOR RENT,
Цена US$ 800.00, Зипкод 60118, Здравейте!Давам GREAT DANE TRAILERS 
DRY VAN 2021 FOR RENT без Charges for tires and brakes!Ремаркетата са с 
нови гуми и спирачки, имат VENTS и поставка с резервна гума!Договор 
за 3 или 6 месеца, по желание на клиента може и за година.Едномесечен 
депозит и нищо повече. 850 460 4949 8504604949 №19927

ФЛОРИДА
2014 UTILITY TRAILER,
Цена US$ 18,500.00, Зипкод 33702, 2014 UTILITY TRAILER DRY VAN SWING 
DOORS. 53' x 102' VIRGIN TIRES ALL AROUND "GOODYEAR" ALMOST BRAND 
NEW. TITLE IN HAND 7273313230 №19991
КАМИОН + РЕМАРКЕ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 63376, 2012 Kenworth T700 на 794,000 мили и 2003 
Great Dane Dryvan. Всички документи са налични. Камионът и ремарке-
то са изрядни и road-ready. Телефон за връзка и въпроси: 573-380-4090. 
5733804090 №20554

ИМОТИ ДАВАМ ПОД НАЕМ
ЧИКАГО

СТАЯ ПОД НАЕМ,
Цена US$ 650.00, Зипкод 60004, Дава се обзаведена стая под наем в къща 
намираща се в Arlington Heights IL Свободна от 3-ти Февруари. Цена 650$ 
на месец- всички консумативи включени в цената . Тел.за връзка 773-983-
9296 7739839296 №20597
СТАЯ ПОД НАЕМ,
Цена US$ 650.00, Зипкод 60004, Дава се обзаведена стая под наем в къща 
намираща се в Arlington Heights IL Свободна от 3-ти Февруари. Цена 650$ 
на месец- всички консумативи включени в цената . Тел.за връзка 773-983-
9296 7739839296 №20598
TRUCK PARKING SPOTS, 
Цена US$ 300.00, Зипкод 60107, Park Central o� ers semi truck parking spots 
in a gated, camera armed lot in Streamwood IL. Price per spot $300. Email: 
sales@park-central.com or call 224-836-1911 2248361911 №20589

APARTMENT FOR RENT,
Цена US$ 1,800.00, Зипкод 60005, Apartament se dava pod naem v Arlington 
Heights.2 bedroom 2 bathroom. Goliam apartament. D25 uchilishta. Do 
Mariano\\\\\\\\\\\\\\\'s. 847-894-4435 za kontakti. 8478944435 №20530
ДАВАМ ПОД НАЕМ,
Цена US$ 850.00, Зипкод 60169, Давам под наем приземен етаж от къща в 
Ho� man Estates, IL 60169( Golf rd and Roselle rd). 2 стаи със собствена баня 
и тоалетна, достъп до пералня и сушилня и гараж. $850 на месец, всички 
разходи включени. 5082926787 №20529
ROOM FOR RENT $350PM,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60659, ROOM FOR RENT $350 PER MONTH ALL 
UTILITY INCLUDED NON SMOKING WOMEN ONLY WIFI AIRCONDITION CALL 
CHRIS 7738170102 7738170102 №20384
СТАЯ ПОД НАЕМ,
Цена US$ 550.00, Зипкод 60004, Давам под наем обзаведена стая в чиста 
и уютна къща намираща се в Arlington Heights IL 60004 550$ на месец - 
ток, газ, вода, интернет- включени в цената. За контакт: 773-983-9296 Ани 
7739839296 №20386
СТАЯ ПОД НАЕМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60016, Давам стая пад наем в Des Plaines IL за непу-
шач 7739344547 №20361
СТАЯ ПАД НАЕМ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60016, Давам стая пад наем в Des Plaines IL за непу-
шач 7739344547 №20362
ПАРКИНГ ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60176, Свободни паркоместа за камиони 
,които не се движат ,RV на видео охраняем паркинг с асфалт в Burr 
Ridge.3122596960 3122596960 №20340
ONE BEDROOM FOR RENT,
Цена US$ 1,150.00, Зипкод 60074, available 1 bedroom apartment for rent 
in Palatine, Please call or text if interested cell 224-848-0737. Thank you 
2248480737 №20300
УЮТНА СТАЯ ПОД НАЕМ,
Цена US$ 450.00, Зипкод 60018, Давам под наем обзаведена стая с вклю-
чени всички консумативи за $450/месец. Уютен, чист апартамент на су-
пер локация в близост до м-н Малинчо в Des Plains. 3475894266 №20294
2 BEDROOM TOWNHOUSE ,
Цена US$ 2,400.00, Зипкод 60169, For rent available starting December 1st 
2 Bedroom townhouse in Niles, IL by Golf and dee rd. Fully remodeled with 
attached garage. Beautiful lake view from the terrace. Excellent location. Call or 
text me for more information at 224 432 0240. 2244320240 №20223

ИМОТИ ПРОДАВАМ
ФЛОРИДА

АГЕНТ НА ИМОТИ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 32092, Ново строителство,покупко-
продажба на имоти в най-старият град на САЩ: St Augustine. St John\'s 
County е една от най-бързо разрастващите се общини,ако планувате пре-
местване или инвестиция в района обадете се за безплатна консултация. 
773-818-2600 Мира 7738182600 №19910

COAST TO COAST
ПРОДАВА ПАРЦЕЛ, 
Цена US$ 89,000.00, Зипкод , Продаваме парцел в с. Манастир, общ. Лъки, 
обл. Пловдив, 2440 кв.м, с масивна сграда (360 кв.м) - бивша мандра, нуж-
даеща се от ремонт. Имотът е сред природа в Родопите, в регулацията 
на селото, 1460 м н.в. Уникално разположение до гора от смърч и стари 
букове. 359887479922 №20591

УСЛУГИ ПРЕДЛАГАМ

ЧИКАГО
ДАНЪЧНИ ДЕКЛАРАЦИИ, 
Цена US$ 0.00, Зипкод 60194, Помагам с изготвяне/подаване на годишни 
данъчни декларации 1040/1120 и др. 3127312599 №20590
ОСВЕЖИТЕЛНИ РЕМОНТИ,
Цена US$ 1.00, Зипкод 60101, Предлагам бояджийски услуги, инсталира-
не на ламинат, електро услуги 6305428173 №20369
ПСИХОТЕРАПИЯ,
Цена US$ 0.00, Зипкод , Предлагаме психотерапевтична подкрепа на 
Българи живеещи в чужбина. За повече информация посетете сайта ни: 
ptpool.net +359 889 291 674 889291674 №20370
REALTOR ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60007, Персонализирано обслужване за всички, 
които тырсят мечтания дом или перфектната наемна обстановка. Нека 
заедно направим вашият жилищен сън реалност. 2243346082 №20275
MAGICIAN,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60194, magic for children birthday parties Ivan 708 
415 0590 7084150590 №20268
GLEDAM DECA,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60194, Gledam deca v doma si v Ho�  man estate, 
Predlagam domashno prigotvena hrana igri zabavleniq I razhodki Telephone 
224 659 1156 2246591156 №20251
ЗДРАВЕ В ТУРЦИЯ,
Цена US$ 0.00, Зипкод , E&M HEALTH предлага здравни услуги с 20-годи-
шен опит в Турция. Предлагаме стоматологични услуги, трансплантация 
на коса, всички видове операции, пластични операции, лечение на рак и 
Check-Up услуги. Безплатен транспорт. 905457170107 №20186

COAST TO COAST
COMERCIAL INSURANCE ,
Цена US$ 0.00, Зипкод 60173, Предлагаме всякакъв вид бизнес застрахов-
ки за всякакъв вид бизнес, като:транспорт, сервизи, лекарски кабинети и 
т.н. www.maxguardinsurance.com 8477487800 №20351

BG VOICE СВАЛЕТЕ СИ МОБИЛНОТО ПРИЛОЖЕНИЕ BG LINKEDBG LINKED И ПУБЛИКУВАЙТЕ БЕЗПЛАТНА МАЛКА ОБЯВА В РЕАЛНО ВРЕМЕ

ВАШАТА ВИЗИТКА ТУК
vizitki@bgvoice.com/tel. 7084156985

$35 на брой
за 1, 2, 3 месеца
$25 на борй
след първите 3 месеца

МАЛКИ ОБЯВИ
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За обикновения наблюдател Слънцето из-
глежда като постоянна величина, която нико-
га не се променя. В действителност Слънцето 
е кипяща маса от плазма - електрически заре-
ден газ, който постоянно се влияе от магнит-
ното поле на Слънцето. Непредсказуемостта 
на активността на Слънцето е едно от предиз-
викателствата, пред които са изправени съ-
временните слънчеви физици.

Въздействието на коронарните масови из-
хвърляния е един конкретен аспект, който е 
свързан с нива на несигурност на въздейст-
вието им. Но алгоритмите за машинно обуче-
ние може би щяха да ни предупредят в по-го-
ляма степен.

В нова статия се посочва, че алгоритми, 
обучени на базата на десетилетия слънче-
ва активност, са видели всички признаци 
на повишена активност от региона, наречен 
AR13664, и може би 

могат да помогнат при
бъдещи изригвания
Изхвърлянията на коронална маса (CME) са 

масивни изхвърляния на плазма от короната 
на Слънцето в космоса, дължащи се на сму-
щения в магнитното поле на Слънцето. Тези 
експлозивни събития често са свързани с из-
ригванията и се случват, когато линиите на 
магнитното поле внезапно се пренастроят, ос-
вобождавайки огромни количества енергия.

CME могат да се движат със скорост от ня-
колкостотин до няколко хиляди километра 
в секунда, като понякога достигат Земята в 
рамките на няколко дни, ако траекторията им 
е в нашата посока.

Когато пристигнат, те могат да взаимо-
действат с магнитосферата и да предизвикат 
геомагнитни бури, които могат да нарушат 
спътниковите комуникации, GPS системите 
и електрическите мрежи. Освен това те мо-
гат да доведат до аврорална активност, съз-
давайки спиращи дъха прояви на северното и 
южното сияние.

Точното прогнозиране на тези видове съ-

бития и тяхното въздействие върху магни-
тосферата е 

едно от
предизвикателствата пред
астрономите
В проучване, чийто автор е екип от астроно-

ми, ръководен от Сабрина Гуавино от Универ-
ситета в Генуа, те прилагат изкуствен инте-
лект към това предизвикателство. Учените са 
използвали новата технология, за да предска-
жат събитията, свързани с бурята през май 
2024 г., съответните изригвания от региона, 
обозначен като 13644, и CME.

Използвайки изкуствен интелект, екипът 
успя да насочи технологията за машинно обу-
чение към огромни количества предварител-
но събрани данни, за да открие сложни мо-
дели, които не бяха лесни за забелязване с 
помощта на конвенционални техники.

Събитието от 2024 г. беше чудесна и нео-
бичайна възможност за тестване на възмож-
ностите на ИИ за прогнозиране на слънчевата 
активност. Основната цел беше да се предска-
же появата на слънчеви изригвания, как те се 
променят във времето, както и производство-
то на CME, и в крайна сметка да се предска-
жат геомагнитни бури тук, на Земята.

Те проведоха процеса спрямо събитието от 
май 2024 г. с впечатляващи резултати. Спо-
ред техния документ прогнозата разкрива 

„безпрецедентна точност на прогнозата със 
значително намаляване на несигурността по 
отношение на традиционните методи“.

Резултатите за времето за
пътуване на CME до Земята
и за началото на 
геомагнитните бури също са впечатляващо 

точни
Прекъсванията на електропреносната мре-

жа, комуникациите и проблемите със спътни-
ците могат да бъдат сериозен недостатък, ко-
гато CME ударят Земята, така че прилагането 
на набора от инструменти за машинно обуче-
ние с изкуствен интелект за прогнозиране на 
слънчевата активност изглежда като вълну-
ващ напредък.

ЛЮБОПИТНО

AI може да предсказва слънчеви 
бури, преди да са се разразили
Прогнозирането 
на тези събития е 
предизвикателство 
пред астрономите

Сн.: ЕПА/БГНЕС
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В една ферма, прасето казало на бика:
- Утре, господарят ще доведе нов бик! Мно-

го по-млад и силен от тебе!
Онзи отговорил самодоволно:
- Ами, да заповяда! Но ще ти кажа само 

едно. Аз имам петдесет крави за съпруги. И 
няма да му отстъпя нито една от тях!

И така, на другия ден, новият самец прис-
тигнал във фермата. Той бил огромен екзем-
пляр, пращял от мускули, имал грамадни зло-
вещи рога и огнен поглед!

Когато го видял, старият бик - демонстра-
тивно разтърсил рога, започнал да пръхти 
шумно с ноздри и да рие земята с копита. 
Прасето извикало уплашено:

- Откажи се, брат! Нямаш никакви шансо-
ве срещу него! Тоя - направо ще те смели на 
кайма! Просто му отстъпи всичките си крави 
мирно и тихо. И се примири с мисълта, че жи-
вотът е несправедлив!

Старият бик отговорил:
- Споко, бе, Прасчо! Нямам никакво намере-

ние да се бия с него! Просто, искам да му по-
кажа ясно, че аз - НЕ съм крава!

  

  
Отиват мечо Пух и Прасчо на първия уче-

бен ден. Учителката им дава за домашно да 
напишат как са прекарали лятото. Прасчо 
притеснен пита мечо Пух:

- А бе, Пух, ние какво ще пишем? Цяло лято 
пиехме пушехме въобще не изтрезняхме.

Мечо Пух казва спокойно:
- Прасчо, вместо да пишеш "пил" ще пишеш 

"чел".
И Прасчо пише:
"Станах рано. Веднага започнах да чета, 

след малко дойде мечо Пух. Личеше му, че 
вече е чел и носеше още неща за четене. До 
обяд вече бяхме чели много. Решихме да под-
ремнем. Когато се събудих с радост, видях 
че не сме прочели всичко и има още за чете-
не. Късния следобед дойде магарето, попита 
ни дали имаме нещо за четене. Видимо беше 
много начетен. От джоба му се показваше по-
ловин буквар. Така тримата четохме до късно 
през нощта."

  
Прасчо, разглеждайки възглавници, пита:
- С какво са пълни?
- С пух.
Прасчо, просълзен, гали възглавницата:
- Пух, Пуууух!

  
Вървят Мечо Пух и Прасчо из гората.
Прасчо пита:
- Пух, къде отиваме?
- Да колим прасе.
- Хм, а ако прасето избяга?
- Ще те избягам аз тебе!

  
Мечо Пух срещнал Кунг-фу Панда, огледал 

го добре и му казал:
- Като ти гледам кръговете около очите, 

май не спиш зимен сън.

  

  
Дейвид Копърфийлд пристига на граница-

та. Митничарят:
- Цел на посещението?
- Аз съм илюзионист.
- Какво е това?
Дейвид покрива своя мерцедес с чаршаф, 

размахва ръце, сваля чаршафа и там има 
BMW.

Митничарят:
- Това е елементарно! Виж, аз какво ще на-

правя... Виждаш ли онзи камион със спиртни 
напитки?

- Да.
Митничарят поставя печат върху докумен-

тите:
- Сега вече е камион с грах!

  

  
Един тираджия видял млада и красива сто-

паджийка. Спрял камиона и я качил. Тя зая-
вила:

- Само да те предупредя... Имам навика, ко-
гато се возя на стоп да пея весели песнички!

Водачът свил рамене:
- Е, нищо, де! Така ще е по-свежарско!
И двамата потеглили. Мацето било със су-

пер къса поличка. И по някое време, шофьор-
ът си сложил уж случайно ръката на бедрото 
й. А тя запяла:

- Айдеее - едно перооо!
Онзи се почудил какъв е тоя странен текст! 

Но решил да не разпитва излишно. Вместо 
това хванал стопаджийката за гърдите. А тя 
запяла:

- Айдеее - две перааа!
Мераклията си помислил:
"На тая - верно и хлопа дъската! Ама, ва-

жното е, че не се дърпа! Явно днес ми е къс-
метлийския ден. Я да я опъна здраво!"

След което отбил от пътя и спрял пред една 
горичка. Там, без да се помайва - изчукал яко 
стопаджийката. А тя запяла весело:

- Айдеее - триперааа...

  
Шефа на голяма Китайска фирма събрал 

персонала и им казал:
- От утре почваме да работим по 24 часа и 

никакво "хъм мън"!
Всички навели глави, само Хън Мън станал 

натъжен и си тръгнал.

  
Отива Вуте на селскостопанско изложе-

ние в Китай. Представя се със заешки пастет. 
Един местен бизнесмен, който притежава ве-
рига от няколкостотин заведения за бързо 
хранене, го опитва и му харесва.

- Може ли да ми доставяте 1000 тона пас-
тет на месец?

- Няма проблем, мога.
- Но откъде ще вземате толкова зайци?
- Ами пастета не е само заешко, половина-

та е свинско.
- 50/50%?
- Не, 1 към 1. На една свиня - един заек.
- Е, че той така няма изобщо да се усети.
- Ами да, прав сте, затова и изобщо не го 

слагаме.

  

  
Провеждал се конкурс за най-добър тост. 

Пръв бил англичанинът:
- Да пием за британската мощ!
След него се надигнал немецът:
- Да пием за немската прецизност!
Французинът се усмихнал:
- Да пием за красивите френски момичета!
Иранецът вдигнал чашата си:
- Да пием за меките персийски килими!
Канадецът се включил:
- Да пием за грандиозния Ниагарски водо-

пад!
Китаецът се обадил:
- Да пием за Великата китайска стена!
Последен бил бай Ганьо. Той подхванал:
- Да пием за българските мъже, които с бри-

танска мощ и немска прецизност изчук*аха 
красивите френски момичета върху меките 
персийски килими, изпраха им гащичките в 
грандиозния Ниагарски водопад и ги простря-
ха да съхнат върху Великата китайска стена!

  
- Господин аптекар, може ли един тест за 

бременност?
- Заповядайте, госпожице! Този е немски - 

95% точност! Дайте ми 20 лева, моля!
- Ох, доста е скъпичък...
- Тогава - китайски! 75% точност! Струва де-

сет лева!
- А, бе и тоя не ми е много евтин!
- Тогава, мога да Ви препоръчам един без-

платен! Обаче, при него точността е само 50%!
- Е, щом е безплатен - заинтригувахте ме!
- Такааа... Значи - отивате на някоя полянка. 

Откъсвате една маргаритка. И почвате:
"Бременна съм! Не съм бременна! Бременна 

съм! Не съм бременна..."

  

  
Джентълмен върви по улица в Лондон с бо-

туш на главата...
Спира го полицай и го пита:
- Какво прави този ботуш на главата Ви, 

сър?
- Нищо конкретно... Просто в четвъртък ви-

наги се разхождам с ботуш на главата - отвър-
нал мъжът.

- Ясно... Но нека все пак да Ви напомня, че 
днес е сряда, сър...

- Боже - възкликнал мъжът - Сигурно из-
глеждам като пълен глупак...

  
Всеки момент ще започне футболната сре-

ща. Но на терена има някакво стълпотворе-
ние. Зрител пита съседа си:

- Какво става там?
- Английските запалянковци бият съдията!
- Но мачът още не е започнал!
- Да, но последният влак за Лондон тръг-

ва непосредствено след мача и няма да имат 
време за това!

  

Интервю с китайски 

турист:

- Харесва ли Ви 

София?

- О, да! Много тих и 

спокоен град.

- Какво е средна класа?

- Средна класа е 

когато банката ти 

отказва кредит поради 

ниски доходи, а пък 

държавата ти отказва 

помощ поради високи 

доходи!

- Прасчо...

- Да, Пух?

- Киселото зеле 

стана...

ВИЦОВЕ

http://www.trifonovalaw.com/
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Ще бъдете в центъра на внима-
нието, особено в бизнес план. 
Вашето самочувствие и хариз-
ма ще привлекат подкрепа от 
околните. Използвайте тази 

енергия, за да реализирате идеи, които планирате 
от дълго време. Меркурий във Водолей внася ди-
намика във вашите взаимоотношения. Това е иде-
ално време за открити разговори с партньори, не-
зависимо дали са лични или служебни. Възможни 
са нови сътрудничества, които ще ви вдъхновят. 

 ОВЕН РАК ВЕЗНИ КОЗИРОГ

 ТЕЛЕЦ ЛЪВ СКОРПИОН ВОДОЛЕЙ

 БЛИЗНАЦИ ДЕВА СТРЕЛЕЦ РИБИ

Тази седмица ви носи възмож-
ност да насочите енергията си 
към решаване на предизвика-
телствата в работата. Вашата 

решителност и смелост ще бъдат ключът към пос-
тигането на вашите цели. Ще се чувствате мотиви-
рани да работите в екип. Меркурий във Водолей 
дава възможност за запознанства с нови хора и 
създаване на полезни връзки. В любовта необвър-
заните Овни могат да срещнат някого, който да ги 
вдъхнови.

Емоционалните Раци ще по-
чувстват нужда от самоанализ. 
Това е чудесно време да поста-
вите лични граници и да се от-

пуснете чрез творчески дейности. Меркурий във 
Водолей ви насърчава да изразявате чувствата си 
честно. Седмицата е добра за справяне с финансо-
вите въпроси. Бъдете честни със себе си и другите 
- това ще внесе хармония в отношенията. В любо-
вта необвързаните Раци могат да преосмислят ми-
налите връзки. 

Вие ще почувствате прилив 
на вдъхновение и желание за 
творческо себеизразяване. От 
гледна точка на бизнеса, ва-

шата дипломация може да донесе успех. Обър-
нете внимание на баланса между работа и лични 
задължения. Меркурий във Водолей носи инте-
ресни идеи, а тази седмица е идеална за общуване 
и романтични моменти. Позволете си малко спон-
танност - тя ще ви освежи. Съсредоточете се върху 
взаимоотношенията и хармонията. 

През новата седмица ще се 
чувствате заземени и фокуси-
рани върху постигането на це-
лите. Вашият професионали-
зъм ще бъде признат, което 

може да донесе нови възможности. Меркурий във 
Водолей носи възможност за иновативни идеи за 
спестявания или допълнителен доход. Следете 
разходите си и помислете за нови начини за инве-
стиране. В любовта партньорът ви ще оцени ваша-
та стабилност и подкрепа. 

Тази седмица ще почувствате 
стабилност и сигурност, особе-
но във финансите. Това е добра 
седмица за вземане на дълго-
срочни решения и планиране 

на бъдещето. Обърнете внимание на здравето – 
подсигурете си повече чист въздух и активност 
в рутината си. Меркурий във Водолей носи нови 
възможности за промени в работата, особено по 
отношение на технологиите или творческите ре-
шения. В любовта бъдете търпеливи. 

Мнозина от вас ще почувстват 
нужда от самоанализ и лично-
стно израстване. Това е иде-
алното време за планиране на 
бъдещето и поставяне на дъл-

госрочни цели. Меркурий във Водолей ви помага 
да общувате по-добре с близките си и да разреша-
вате разногласия. Разчитайте на интуицията си, 
когато вземате важни решения. Положете усилия 
да създадете спокойна и комфортна домашна сре-
да. В любовта страстта ще бъде подчертана. 

Водолеите ще се чувстват пъл-
ни с енергия и желание да из-
разят себе си. Това е седмица-
та, в която можете да започнете 
нови проекти или да се свърже-

те с хора, които споделят вашата визия. Меркурий 
във вашия знак носи брилянтни идеи и способнос-
тта да впечатлите другите с вашата оригиналност. 
Не се страхувайте да бъдете различни - вашите 
идеи ще вдъхновят околните. В любовта използ-
вайте чара и оригиналността си. 

През тази седмица ще бъде-
те пълни с идеи и много ко-
муникативни. Това е идеално-
то време за създаване на нови 
контакти и развитие на бизнес 

проекти. Меркурий, вашият владетел, отваря вра-
тата към нови знания и приключения. Това е иде-
алното време за изследване, пътуване и свърз-
ване с хора от други култури. Посветете се на 
научаването на нещо ново - това ще ви донесе го-
ляма мотивация. 

Вашата организация и практич-
ност излизат на преден план. 
Меркурий във Водолей ви по-
мага да намерите креативни 
начини да подобрите ежедне-

вието си. Това е идеалното време да се справите 
с финансови въпроси или да инвестирате в обра-
зование. Съсредоточете се върху здравето и опре-
делянето на приоритети. В любовта вашият парт-
ньор ще оцени вашето внимание и грижа. Не се 
претоварвайте с малките неща. 

Тази седмица ще бъдете из-
пълнени с оптимизъм и жела-
ние за изследване. Това е чу-
десно време за пътуване, нови 
проекти или учене. Меркурий 

във Водолей дава възможност за разработване 
на нови проекти, особено тези, свързани с писане 
или публично говорене. Съсредоточете енергията 
си върху изразяването на идеите си и свързването 
с хората. В любовта необвързаните може да срещ-
нат някой, който споделя техните интереси. 

Тези дни ще почувствате инту-
ицията си по-силна и връзка с 
емоциите. Това е идеално вре-
ме за интроспективни дейнос-
ти и работа върху лични цели. 

Меркурий във Водолей носи по-дълбоко разби-
ране на вътрешните ви нужди. Това е идеалното 
време да медитирате и да работите върху себе си. 
Ангажирайте се с емоционално изцеление. В лю-
бовта бъдете честни - това ще задълбочи връзката 
ви. Позволете си да мечтаете.
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Анализът на почвените частици от асте-
роида Бену показа наличието на аминокисе-
лини и нуклеотиди в химическия им състав 
- основните „градивни елементи на живота“, 
които съставляват генетичния код на всеки 
жив организъм. В допълнение към тях в про-
би от космически скали, извлечени от косми-
ческата сонда на НАСА и доставени на Земята 
през изминалата година, бяха открити хиля-
ди други органични съединения, както и бо-
гата гама от минерали.

Това не означава, че на Бену някога е съ-
ществувал живот, но подкрепя теорията, че 
преди милиарди години тези основни състав-
ки на органичния живот са били донесени на 
Земята от удари на астероиди. Учените смя-
тат, че по абсолютно същия начин подобни 
молекули биха могли да пътуват и до други 
планети в нашата Слънчева система.

„Това, което научихме, е просто изумител-
но“, казва пред Би Би Си Сара Ръсел, про-
фесор в лондонския Природонаучен музей, 
която изучава космическата минералогия, 
„Можем да разберем по-добре къде и как се 
е появил първият живот и откъде сме дошли 
самите ние. 

А кой не иска да знае как
се е зародил животът?“,
добавя тя
Основните резултати от изследването са 

публикувани от списание „Нейчър“ под фор-
мата на две научни статии.

Извличането и доставянето на Земята на 
почвени проби от астероида Бену е една от 
най-амбициозните мисии на НАСА. Косми-
ческата сонда „Озирис Рекс“, оборудвана с 
механична „ръка“, загреба шепа чакъл от 
повърхността на космическия камък (с диа-
метър около 500 м), опакова го в капсула и го 
достави на Земята през 2023 г.

Като цяло учените по света получиха само 
около 120 г черен прах. Това не изглеж-
да много, но за изследователите пробите се 
оказват истинско съкровище.

„Всяко зрънце ни разказва нещо ново за 
Бену“, казва професор Ръсел, който внимател-
но е изследвал малките космически частици.

Британските учени получават не повече от 
една чаена лъжичка астероидна почва. Това 

обаче било достатъчно, за да открият в хи-
мическия й състав много органични съедине-
ния, богати на азот и въглерод. Наред с други 
неща в най-малките фрагменти от праха били 
открити 14 от 20-те известни на учените ами-
нокиселини, от които се състоят протеините, 
изграждащи клетките на всички живи орга-
низми, както и всичките четири пръстеновид-
ни молекули, изграждащи ДНК - аденин, гуа-
нин, цитозин и тимин.

Анализът също така разкри редица соли и 
минерали в състава на астероида, което по-
казва, че някога на астероида е имало вода, 
както и амоняк, който играе ключова роля в 
биохимичните реакции. Някои от тези съеди-
нения вече са открити от учените в метеори-
ти, паднали на Земята, 

но повечето от тях са
открити за първи път
„Просто е невероятно колко богато е то. 

Пълно е с минерали, които не сме виждали в 
метеорити преди, и съединения, които не сме 
срещали преди. Беше много интересно да го 
изследваме“, казва професор Ръсел.

Последното изследване е допълнителна 
подкрепа за теорията, че водата и органични-
те материали първоначално са били донесени 
на Земята от астероиди.

„В началото на съществуването си Слънче-
вата система е била много неспокойна, като 
милиони астероиди като Бену са летели нао-
коло“, обяснява професор Ашли Кинг от При-
родонаучния музей. „Смятаме, че когато са се 
ударили в Земята, те са донесли на нашата 

планета съставки, които са формирали оке-
аните и са направили живота възможен.“

Но Земята не е единствената планета, която 
е била подложена на „космическа бомбарди-
ровка“ от камъни. 

Астероиди са падали и
върху други планети
„Земята е уникална с това, че засега е един-

ственото място, където сме открили живот, но 

знаем със сигурност, че необходимите за про-
явата му съставки - вода и въглерод - са били 
разнесени от астероиди из цялата Слънчева 
система“, обяснява професор Кинг и добавя: 
„И един от големите въпроси, на които сега се 
опитваме да отговорим, е - след като условия-
та са били подходящи за това, неизбежен ли е 
бил произходът на живота на Земята и можем 
ли да открием следи от него на други места в 
нашата Слънчева система?“

Това е ключов въпрос, на който учените все 
още не могат да отговорят, но продължават 
да търсят отговор. В търсене на този отговор 
сега те ще трябва да проучат възможно най-
подробно пробите, донесени от Бену, като в 
този процес научат много за историята на на-
шата планета и нейните най-близки космиче-
ски съседи.

ЛЮБОПИТНО

"Градивните елементи 
на живота" открити в 
почвата на астероид
Това е една от най-амбициозните мисии на НАСА

Сн.: ЕПА/БГНЕС

https://taniasells.com/IDX/70-W-Burton-PL-805-Chicago-IL-60610/10887394_MLSNI/0005604
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На последната церемония на наградите 
"Грами" Бианка Ченсори, съпругата на рапъ-
ра Кание Уест, предизвика гигантски общест-
вен интерес с избора си на облекло. Всъщност 

под "облекло" разбирайте телесен чорапогащ-
ник и прозрачен топ, демонстриращи в пъл-
ния му блясък голотата на нейното тяло. 

Разбира се, това предизвика мигновена ре-
акция от единия до другия край на света. Со-
циалните мрежи буквално гръмнаха. 

Какво научихме?
Според източници, близки до двойката, Ка-

ние Уест има значително влияние върху сти-
ла и публичните изяви на Бианка. Твърди се, 
че той контролира не само облеклото й, но и 
поведението й на публични събития. Някои 
анализатори смятат, че този контрол е част от 
по-широка стратегия за привличане на вни-
мание и провокиране на обществени реакции, 
пише mila.bg.

На Кание Уест не му е за първи път. По 

време на брака си с Ким Кардашиян активно 
участва в трансформацията на нейния стил. 
Той често й е предлагал да изхвърли опреде-
лени дрехи и да сътвори нова визия, която да 
съответства на неговите виждания. Ким е спо-
деляла в риалити шоуто си, че Кание е имал 
значително влияние върху нейния гардероб и 
външен вид.

Връзката на рапъра с актрисата Джулия 

ЛЮБОПИТНО

Защо Бианка се появи гола - PR трик, 
жертва на насилие или пърформънс арт?
Гаджето на Кание Уест 
скандализира всички с 
голото си тяло

https://www.redfin.com/openbook/real-estate-lawyer/chicago-elena-costa-sp423743
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Фокс също е белязана от неговото желание 
да контролира нейния стил. Само няколко 
дни след началото на връзката им, той е об-
новил целия й гардероб с дрехи по негов вкус.

Настоящата му партньорка Бианка Ченсори 
също е претърпяла значителна промяна във 
външния си вид и стил, откакто е с Кание. Тя 
често се появява в облекла, които отразяват 
неговите модни предпочитания, включително 
провокативни и ексцентрични тоалети.

За насилник ли говорим?
Според семейния терапевт Бетси Чънг това 

поведение на Кание може да се разглежда 
като "силно контролиращо" и "нарцистич-
но". Тя отбелязва, че когато влиянието в една 
връзка изглежда едностранно, това е обезпо-
коително, тъй като единият партньор може 

насила да се отказва от своята идентичност.
Наистина ли трябва да вярваме в теорията, 

че тези жени са жертви?
Бианка Ченсори и предишните партньорки 

на Кание Уест, като Ким Кардашиян и Джу-
лия Фокс, са известни със своите провокатив-
ни и разкрепостени модни изяви дори и из-
вън връзките си с него.

Преди връзката си с Кание Уест Бианка не 
беше публична личност, поради което няма 
много информация за нейния стил преди 
това. След като стана известна, тя често се 
появяваше в провокативни облекла, които 
винаги са предизвиквали внимание и дис-
кусии. Например, по време на Седмицата на 
модата в Париж през 2024 г., беше забеля-
зана с разголени тоалети, които предизвика-
ха реакции и дори опасения за потенциални 

глоби за ексхибиционизъм според френско-
то законодателство.

Колкото до Ким Кардашиян, още преди 
връзката си с Кание Уест, беше известна със 
своите смели модни избори. Тя често избира-
ше облекла, които подчертаваха нейната фи-
гура и привличаха вниманието на медиите и 
публиката. След като започна връзката си с 
Кание, нейният стил претърпя еволюция, но 
тя продължи да носи провокативни облекла и 
след раздялата им.

Актрисата Джулия Фокс също е известна 
със своите ексцентрични и смели модни изя-
ви. Преди и след кратката си връзка с Кание 
Уест, тя често се появяваше на публични съби-
тия в облекла, които предизвикваха внимание 
и коментари. Нейният стил включваше нестан-
дартни комбинации и дръзки аксесоари.

Така че Кание може би е нарцистичен на-
силник и груб манипулатор, но и трите жени 
имат история на разкрепостени и провока-
тивни модни изяви, които не са непременно 
свързани с влиянието му. 

А възможно ли е да се
нарече "изкуство"?
Мненията на експерти и известни личности 

относно този инцидент са разнопосочни. Ня-
кои модни критици хвалят смелостта на Би-
анка и Кание да предизвикват установените 
норми на обличане и да експериментират с 
модата. Други обаче изразяват загриженост 
относно потенциалното обективизиране на 
жените и влиянието на подобни прояви вър-
ху младите хора. В Япония дори разтрогна-
ха договор за турне с Кание след скандала на 
Грами-тата, от което рапърът загуби едни 20 

милиона.
Психолози също коментират, че подобни 

провокативни изяви могат да бъдат начин за 
двойката да затвърди своята позиция в пуб-
личното пространство и да поддържа интере-
са на медиите и публиката. Те отбелязват, че в 
съвременната култура на знаменитостите по-
добни действия често се използват като стра-
тегия за управление на имиджа и засилване 
на популярността.

Защо Бианка се появи гола -
ПР трик, жертва на насилие
или пърформънс арт?
Никой не може да даде еднозначен отго-

вор на този въпрос, а и, да бъдем честни, на-
истина ли е толкова важно?! Новините днес, 
уви, са пълни с шокиращи факти относно 
домашното насилие, които ние вече отмята-
ме като поредната "кофти новина" и цъкаме 
възмутено с език за това, че "медиите ни за-
ливат само с лоши новини". Не, не са ни ви-
новни медиите, а личната и обществена от-
говорност да бъдем много внимателни и 
загрижени за всичко, свързано с темата. Да 
сме образовани за червените флагове в една 
връзка, които дават сигнал, че има риск от 
насилие - физическо или психическо, да сме 
много чувствителни и осъзнати за това как-
во се случва с нас и около нас. Защото утре 
това може да не е някаква си новина от свет-
ските хроники, а ужас, случващ се с нас, с 
наша приятелка, с наша дъщеря. Темата е ва-
жна и ако трябва да мине през обсъждането 
на голотата на съпругата на някакъв си ра-
пър, нека да мине през това. Важното е нико-
га да не оставаме със затворени очи.

ЛЮБОПИТНО
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https://www.redfin.com/openbook/real-estate-lawyer/chicago-elena-costa-sp423743


5-11 февруари 2025 г.38

Римският Колизей е една от най-известни-
те сгради, строени някога. Той стои в центъ-
ра на Рим от близо 2000 години - от време-
то, когато империята е доминирала в древна 
Европа, та чак до днес. Отдавна той е една 
от основните туристически атракции в Рим, 
като годишно го посещават близо седем ми-
лиона души. Редовно се организират проме-
нящи се изложби, свързани с културата на 
древен Рим.

Ако посещавате Рим, не можете да си поз-
волите да пропуснете този древен и грандио-
зен паметник.

Строежът на Колизея започва някъде между 
70 и 72 г. по време на управлението на Веспа-
сиан. Разположен е на изток от Палатинския 
хълм, на територията на някогашната Златна 
къща на Нерон. Изкуственото езеро, което е 
било централен елемент на този дворцов ком-
плекс, е пресушено и Колизеят е разположен 
там - решение, което е било колкото символич-
но, толкова и практично. Веспасиан, чийто 

път към трона започва
сравнително скромно
решава да замени частното езеро на тиранич-

ния император с обществен амфитеатър, който 
може да приеме десетки хиляди римляни.

Постройката е официално открита през 
80 г. от император Тит на церемония, коя-
то включва 100 дни игри. По-късно, през 82 
г., Домициан завършва работата, като доба-
вя най-горния етаж. За разлика от по-ранни-
те амфитеатри, които почти всички са били 
вкопани в удобни склонове на хълмове за до-
пълнителна опора, Колизеят е свободно стоя-
ща структура от камък и бетон, използваща 
сложна система от сводове с ниши и кръсто-

видни ребра и с общи размери 189 на 156 
метра. Три от етажите на арената са заобико-
лени от аркади, обрамчени отвън с колони в 
дорийски, йонийски и коринтски стил; въз-
ходящото разположение на колоните в кон-
струкцията става основа на ренесансовата 
кодификация, известна като „сглобяване на 
стилове“. Основната структурна рамка и фа-
садата са от травертин, вторичните стени са 
от вулканичен туф, а вътрешната купа и сво-
довете на аркадите са от бетон.

Амфитеатърът побира около 50 000 зрите-

ли, които са защитени от слънцето с масивен 
прибиращ се велариум (тента). Поддържащи-
те мачти се издигали от корбелите, вградени 
в горния или таванския етаж на Колизея, и 
стотици римски моряци трябвало да манипу-
лират с такелажа, който разтягал и прибирал 
велария. Колизеят е бил сцена на хиляди ръ-
копашни схватки между гладиатори, на сблъ-
съци между хора и животни, както и на много 
по-големи битки

включително имитации на
морски битки
Колизеят е построен с труда на 100 000 

роби, пленени от Рим по време на много-
бройните му войни. Смята, че до 400 000 
души може да са загинали в кървавите зре-
лища на арената през трите века, в които е 
бил използван.

Не е сигурно обаче дали арената е била 
мястото на мъченическата смърт на ранните 
християни.

През Средновековието Колизеят е използ-
ван като църква, а след това като крепост от 
две видни римски фамилии - Франджипане 
и Анибалди. Колизеят е пострадал от мъл-
нии и земетресения, а още по-сериозно - от 
вандализъм и замърсяване. Всички мрамор-
ни седалки и декоративни материали са из-
чезнали, тъй като в продължение на повече 
от 1000 години мястото е било третирано 
като кариера. Опазването на Колизея започ-
ва сериозно през XIX в., като забележителни-
те усилия са ръководени от Пий VIII, а през 
90-те години на XX в. е предприет проект за 
реставрация. 

ПЪТУВАНИЯ

Амфитеатърът побира 
около 50 000 зрители, 
които са защитени от 
слънцето с масивен 
прибираща се тента

Тайните на Колизеят - една 
от най-известните сгради в 
цялата човешка история
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